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Praha 6 srdečně zve na 

Výtvarné dílny, divadélka pro nejmenší, pěvecká 
vystoupení dětí ze škol a školek, taneční vystoupení, 
autorské čtení.

Koncerty každý den od 19 h. K. M. Tichá, Ivan Hlas 
Trio, Michal Horák, Bára Hrzánová & Bachtale Apsa,  
Big Band Konzervatoře J. Ježka, Zrní a mnoho dalších.

Zahajovací koncert Ústřední hudby AČR v kostele 
Husova sboru 9. 12. v 16 h.
Rybova mše vánoční 25. 12. v 17 h.

Vstup zdarma

Kulturní program denně 17–20 h., o víkendu 16–21 h.
Adventní trh denně 15–21 h., o víkendu 12–21 h.

od 9. do 25. prosince
Šabachův park

Vánoce 
v Praze 6 
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Milí šestkoví sousedé,

začal advent – čas, kdy se tě-
šíme na  Vánoce. Ale také ob-
dobí, kdy možná víc než kdy 
jindy myslíme na ostatní. Nejen 
na  naše blízké, ale také na  ty, 
kteří v životě neměli tolik štěstí. 
Během adventu se často za-
mýšlíme nad tím, co je v našich 
životech a  mezi lidmi dobré, 
chceme být nablízku těm, které 
máme rádi, a  pomáháme těm, 
kteří to potřebují. Věřím, že jed-
no z  nejdůležitějších poznání 
člověka je vědět, že není sám. 
Že má někoho, komu na  něm 
záleží.

Nám na  radnici záleží na  vás, 
našich občanech. Doba je složitá a slovo krize slyšíme z médií stokrát za den. 
Vyvolává v nás často oprávněné obavy. I proto jsme se s ostatními zastupiteli 
dohodli a nabídli rodičům, že zaplatíme dětem na dva měsíce obědy ve školách 
a školkách. Všem, kteří o to požádají. Možná rodiče za ušetřené peníze koupí 
vánoční dárek, možná zaplatí zájmový kroužek, možná jim to na chvíli přinese 
pocit klidu a jistoty.

Už téměř rok celý svět sleduje válku na Ukrajině. I tady šestka pomáhala od sa-
mého začátku a  bude v  tom pokračovat. Aktuálně jsme se s  kolegy dohodli 
na materiální pomoci pro partnerské město Chmelnickyj, kam plánujeme poslat 
teplé funkční oblečení. Určitě se bude hodit.

Pokud i vy máte chuť a zájem pomáhat a váháte jak, doporučuji Vánoční bazáá-
rek Nadačního fondu Šestý smysl. Koná se již poosmé a peníze z něj směřují 
k dětem, které mají složitý osud, a pomoc si opravdu zaslouží. Více se o  tom 
dočtete na str. 14.

Přeji vám všem co nejvíce radostí z adventního času. Pojďme zajít k sousedům, 
podat si ruku, popřát radost a sdílet to nejlepší, co tvoří Vánoce. Nebo přijďte 
do Šabachova parku, kde jsme pro vás po dvouleté pauze připravili krásný ad-
ventní program plný hudby. A za nás na radnici můžu slíbit, že nejen o vánočních 
svátcích budeme otevřeni každému, každé myšlence, potřebě, stesku i nápadu. 
Radostné Vánoce a optimismus nám všem do nového roku 2023.

Váš Jakub Stárek, starosta
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Praha 6 si 11. listopadu opět připomenula Den válečných veteránů. Vojenské památníky opět rozkvetly vlčími máky, které vyrobily děti ze školek Libocká, Pod 
Novým lesem, Čínská, Ch. de Gaulla a Emy Destinnové. Děti nejenže květiny vyrobily, ale pomníky přišly samy ozdobit, přičemž se zajímaly o toto výročí i historii.

Válečné pomníky rozkvetly vlčími máky 
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	� Aktuality

Loni na podzim skončila čtyřletá 
rekonstrukce domu Dejvická 4 
a budova se začala postupně 
zaplňovat. 

Své nájemníky našlo osm bytů v  nejvyšších 
 patrech, zaplnily se i  kanceláře pod nimi, 
 pouze přízemí zůstávalo prázdné – to se změ-
nilo 5. listopadu, kdy se tady otevřela nová 
 restaurace. 
V přízemí a suterénním patře otevřel svou první 
samostatnou restauraci Pivovar Matuška. Ten 
vyhrál výběrové řízení, jehož jediným kritéri-

em byla nabídnutá cena a splnění podmínky, 
že náklady na  úpravu provozovny hradí sám 
nájemce. Finální úpravy restaurace probíhaly 
několik měsíců a nyní zde vznikl moderní inte-
riér, který nabízí pivní speciály i několik druhů 
jídel. „Z výsledku mám radost. Ostatně, každý 
podnikatel, který se rozhodne pro Prahu 6, je 
vítaný. V  tomto případě se ale navíc povedlo 
přivést do Dejvic koncept unikátní, který roz-
šíří místní pověstně pestrou nabídku restaura-
cí,“ říká starosta Jakub Stárek (ODS). Městská 
část získá pronájmem prostor ročně dva mili-
ony korun. 

Zastupitelé na svém posledním 
jednání schválili řadu dotací pro 
sociální služby a charity, které se 
starají o nemocné a znevýhodně-
né občany Prahy 6. 

Je mezi nimi organizace Cesta domů, která 
získala 37 800 korun. Nemocnice Milosrdných 
sester sv. Karla Boromejského se stará o šest 
klientů trvale bydlících na šestce, za což ji rad-
nice podpořila 35 tisíci. Hospic Štrasburk do-
stal podporu na pět lidí 18 500 korun a zapsaný 

spolek Soft palm devět tisíc. Částka 2750 ko-
run přišla organizaci Tři. O dotaci 1,6 milionu 
korun požádala Arcidiecézní charita, která  
se zaměřuje na provoz adaptačních skupin pro 
děti ukrajinských migrantů, a  to už od dubna 
letošního roku. Peníze použije z  velké části 
na úhradu energie od letošního září do června 
2023 v usedlosti Jenerálka, kde nyní adaptační 
skupiny probíhají. Celkem je zde zřízeno šest 
skupin plus tři odpolední pro děti ve věku od   
tří do osmnácti let. Každá ze skupin je v provo-
zu dvacet hodin týdně a děti se zde například 
učí česky. 

Dejvická 4 už slouží celá

Šestka opět pomáhá charitám 
a sociálním službám

Zemřela režisérka Věra Jordánová
Ve  věku 94 let zemřela 13. listopadu reži-
sérka Věra Jordánová, osobnost Česko-
slovenské a později České televize. Téměř 
čtyři desetiletí působila v  redakci pro děti 
a mládež. Ačkoli je podepsána pod mnoha 
inscenacemi a  filmy, proslavil ji především 
večerníčkový seriál Krkonošské pohádky. 
Věra Jordánová žila celá léta v Bubenči. 

Krátce z radnice

	� Jednání výborů jsou otevřena veřejnosti. 
Stalo se tak díky novele jednacího řádu vý-
borů městské části, kterou schválili zastu-
pitelé. Při projednávání bodů, jež obsahují 
například chráněné osobní údaje, může být 
část jednání uzavřena. 

	� V závěru roku bude úřad městské části uza-
vřen nejen na druhý svátek vánoční v pon-
dělí 26. prosince, ale také v pátek 23. a 30. 
prosince.

	� Od 1. prosince do 31. března opět funguje 
sněhová pohotovost. V  rámci tohoto pro-
jektu se brigádníci starají o úklid chodníků 
v oblasti Hanspaulky, Baby, Sedlce, Šárec-
kého údolí a části Ořechovky. 

	� K  30. listopadu skončilo odběrové místo 
na  covid-19 na  Vítězném náměstí, které 
provozovala společnost GHC Genetics.

	� Koupaliště Petynka zaznamenalo druhou 
nejlepší sezonu ve své historii, přivítalo bez-
mála 120 tisíc návštěvníků. Tržby činily 12 
milionů korun plus 1,5 milionu korun za pro-
nájem gastroprovozu. Náklady na  provoz 
dosáhly 14 milionů korun, z čehož 4,5 mi-
lionu připadlo na  odpisy, bez nich by byl 
provoz areálu ziskový. 

	� Městská část uvolnila ze svého rozpočtu 
částku 1,2 milionu korun na motivační od-
měny pro strážníky městské policie působí-
cí na území Prahy 6. 

	� Úspěšný projekt Trenéři do škol pokračuje, 
radnice ho podpořila v období září až pro-
sinec letošního roku částkou 1,05 milionu 
korun. Díky tomu bude mít lepší a  zajíma-
vější tělocvik zhruba tři tisíce dětí ze všech 
prvních až třetích tříd základních škol. 

3. zasedání 
zastupitelstva  
Zasedání zastupitelstva proběhne v pátek 
16. prosince od 10 hodin v  kongresovém 
sálu OREA Hotelu Pyramida, Bělohorská 
24. Podrobnosti a program budou zveřej-
něny na úřední desce. Od 15 hodin je zařa-
zený pevný bod interpelace. Online přenos 
sledujte na www.praha6.cz a facebooku.

Unikátní výčep restaurace 
tvoří deset pokroucených 
trubek, připomínajících motor 
závodního vozu.
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�	Volby prezidenta

Česká republika po pěti letech 
opět volí prezidenta. První kolo 
se koná v pátek 13. ledna od 14 
do 22 hodin a v sobotu 14. ledna 
od 8 do 14 hodin. 

Pokud žádný z  kandidátů nezíská nadpolo-
viční většinu z  odevzdaných platných hlasů, 
proběhne druhé kolo opět v  pátek 27. ledna 
od 14 do 22 a v sobotu 28. ledna od 8 do 14 
hodin. V Praze 6 se otevře 104 volebních míst-
ností. Adresu vaší volební místnosti i  číslo 
okrsku najdete na obálce s hlasovacími lístky, 
kterou byste měli najít ve schránce nejpozději 
10. ledna. Pokud se tak nestane, hlasovací líst-
ky dostanete ve volební místnosti, její adresu 
najdete před volbami i na webu gis.praha6.cz 
v záložce VOLBY.

Kdo volí a kde
Volit nového prezidenta smějí občané České re-
publiky, kterým alespoň druhý den voleb bude 
nejméně 18 let. Svůj hlas mohou odevzdat: 
	� ve volební místnosti v místě svého trvalého 

pobytu
	� Pokud si zažádají o  voličský průkaz, pak 

v jakékoli jiné volební místnosti v ČR nebo 
v  zahraničí. O  průkaz je třeba požádat 
v  místě trvalého pobytu, v  zahraničí pak 
u  zastupitelského úřadu, u něhož jste za-
psáni ve zvláštním seznamu voličů. 

	� Na zastupitelských úřadech v zahraničí, po-
kud se necháte zapsat na zvláštní seznam 
zastupitelského úřadu do 4. prosince. 

	� Ve zdravotnickém zařízení, zařízení sociální 
péče, sanatoriu, věznici – pokud tam bu-
dou v  době voleb a  nechají se prostřed-
nictvím správy takového zařízení zapsat 
na  zvláštní seznam pro tyto volby, nebo 
pokud budou mít vystaven voličský průkaz.

Voličské průkazy
	� Pokud v  době voleb nebudete v  místě 

svého trvalého pobytu a  chcete se voleb 
zúčastnit, požádejte si o  voličský průkaz 
– pro každé kolo volby se vydává zvláštní 
voličský průkaz. Udělat to můžete dvěma 
způsoby – osobně a písemně.

	� Osobně – lze žádat již nyní v  úředních 
 hodinách buď v  informačních kancelářích, 
nebo na odboru vnitřních věcí v kanceláři 
128, kde s vámi pracovníci radnice sepíšou 
po předložení platného dokladu totožnosti 
úřední záznam. Voličské průkazy se začnou 
vydávat až od  29. prosince do  11. led-
na 16 hodin. Výdej voličských průkazů, 
o něž bylo požádáno do 28. prosince, se  
bude uskutečňovat od 29. prosince v kan-
celáři 128.

	� Pokud si přijdete osobně požádat o průkaz 
v době od 29. prosince do 11. ledna 2023, 
bude pro vás zřízené speciální pracoviště 
v 1. patře budovy radnice v kanceláři 160a. 
Zde můžete získat voličský průkaz na po-
čkání každé pondělí a  středu od  8 do  18 
hodin, v úterý a čtvrtek od 8 do 15 hodin 
a v pátek od 8 do 12 hodin). 

	� Pro případné druhé kolo bude možné 
o průkaz žádat tímto způsobem až do stře-
dy 25. ledna 16 hodin, úřední hodiny i pra-
coviště zůstávají stejné, průkaz bude vydán 
rovněž na počkání! Pozor, od 11. ledna 16 
hodin do 13. ledna nelze průkazy vydávat, 
ani pro druhé kolo, neboť jsou voličské se-
znamy uzavřeny.

	� Písemně – listinná žádost musí mít úředně 
ověřený podpis voliče nebo v případě elek-
tronické žádosti musí být odeslána z  jeho 
vlastní datové schránky, a na radnici musí 
být doručena nejpozději do 6. ledna do 16 
hodin pro první kolo a do 20. ledna do 16 
hodin pro druhé kolo. 

	� Pokud volič v žádosti nevyznačí, pro jaké 
kolo průkaz žádá, budou mu vystaveny 
průkazy na obě kola volby.

	� Voličské průkazy, o  něž si občané zažá-
dali písemně, lze vyzvednout na  radnici 
osobně v  kanceláři 128 – ovšem nejdříve 
29. prosince. Popřípadě je lze předat zpl-
nomocněnému zástupci voliče, který ale 
musí mít úředně ověřený podpis na  plné 
moci voliče. Nebo může úřad průkaz za-
slat poštou do  vlastních rukou na  adresu 
uvedenou v žádosti. A voličský průkaz lze 
zaslat i na adresu do zahraničí nebo na za-
stupitelský úřad v zahraničí.

	� Pozor, pokud voličský průkaz ztratíte, ne-
lze vystavit jeho duplikát!

Volba prezidenta republiky

Zájemci o práci ve volební komisi 
se mohou hlásit: 

na odboru Kancelář městské části (oddělení 
volených orgánů): 
	� elektronicky na idufkova@praha6.cz, 

klevinska@praha6.cz nebo mkisari@
praha6.cz s uvedením jména, příjmení, 
adresy místa trvalého pobytu, adresy 
pro doručování, data narození, tel. 
kontaktu, příp. datové schránky 

	� sms zprávou na tel. 775 415 806
	� i osobně v budově úřadu, Čs. armá-

dy 23, 4. patro, kancelář 402 – v úřední 
hodiny nebo po domluvě na telefonu 
220 189 190 nebo 146.

Hlasování do přenosné schránky 
Voliči mohou opět požádat ze závažných, ze-
jména zdravotních důvodů o to, aby mohli hla-
sovat mimo volební místnost. Pokud takto volíte 
v místě svého trvalého pobytu, stačí vám k tomu 
platný občanský průkaz nebo cestovní pas, po-
kud mimo něj, opět potřebujete kromě dokladu 
totožnosti voličský průkaz. V  takovém případě 
vyšle v den voleb okrsková komise k voliči dva 
své členy s přenosnou volební schránkou, úřed-
ní obálkou a hlasovacími lístky.
O  takové hlasování lze požádat telefonic-
ky nebo e-mailem u  odboru vnitřních věcí 
na  číslech 220  189  987, 220  189  759 nebo 
e-mailem mfendrichova@praha6.cz, pduszko-
va@praha6.cz.

Volili jste minule v zahraničí?
Pokud jste naposledy volili v cizině – a platí to 
nejen pro prezidentské volby – a nyní chcete 
volit doma, zkontrolujte si, zda jste se nechali 
vyškrtnout ze zvláštního seznamu a  opět za-
psat v  místě svého trvalého pobytu na  stálý 
seznam voličů. K  opětovnému zápisu musí-
te předložit potvrzení zastupitelského úřadu 
o vyškrtnutí ze zvláštního seznamu, bez něj to 
nepůjde. Pokud byste to nestíhali, v nejzazším 
případě lze toto potvrzení předložit až ve vo-
lební místnosti, která vám ho odebere, násled-
ně ho předá úřadu a  dovolí vám hlasování.  
Úřad vás následně znovu zapíše do  stálého 
seznamu voličů.

Volič bez trvalého pobytu
Prezidentských voleb se mohou zúčastnit 
i lidé, kteří mají české občanství, ale nemají tr-
valý pobyt na území republiky. Musejí se včas 
nechat zapsat do  zvláštního seznamu voličů 
u  zastupitelského úřadu v  cizině; podle mís-
ta bydliště v  zahraničí. Hlasovat pak mohou 
na  zastupitelském úřadě, kde jsou v  sezna-
mu voličů zapsáni, nebo tam mohou požádat 
o vydání voličského průkazu, se kterým je pak 
možné hlasovat v  kterékoli volební místnosti 
jak v zahraničí, tak České republice.
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	� Téma vydání

Dvanáct milionů korun vyhradila 
ze své krizové rezervy Praha 6, 
aby pomohla rodinám s dětmi 
překonat neustále se zvyšující 
náklady na život. Z těchto pe-
něz zaplatí školní obědy dětem, 
jejichž rodiče o to požádají. 

Od 14. do 25. listopadu mohli rodiče a zákonní 
zástupci na základě čestného prohlášení žádat 
o úhradu stravného svých dětí. Žádost se po-
dávala prostřednictvím školy, která pak nebu-
de po rodičích do konce letošního roku poža-
dovat peníze za obědy, ale uhradí je z radniční 
dotace.

Včasná a cílená pomoc
„Smyslem této dotace je pomoc včasná 
a přesně cílená. Šestkové občany čekají tuto 
zimu mimořádné náklady například s koncem 
fixací energií. Proto jsme chtěli umožnit všem 

rodičům, kteří mají děti v šestkových školách 
a projeví o to zájem, čestným prohlášením po-
žádat o  úhradu obědů. Nehodláme čekat, až 
bude opravdu špatně,“ vysvětluje rozhodnutí 
radnice starosta Jakub Stárek (ODS). Pomoc 
rodinám schválili zastupitelé už na svém dru-
hém jednání v  novém volebním období, a  to 
33 hlasy jak koaličních, tak opozičních stran. 
V diskuzi ovšem zaznělo, zda úhrada obědů je 
nejlepší formou pomoci rodinám, když už nyní 
mohou žádat o proplácení stravného z něko-
lika jiných programů, jeden z  nich připravilo 
ministerstvo školství, další magistrát hlavního 
města. Zájem o  ně ovšem není nijak velký. 
„Naše pomoc se od nich ovšem lišila jednodu-
chostí. Zažádat šlo jen formou čestného pro-
hlášení, odpadla zbytečná administrativa nebo 
stud, který by těm, kdo potřebu pomoci cítí, 
bránil o ni požádat. Zároveň nejde o plošnou 
pomoc, ale o pomoc cílenou na ty, kteří se cítí 
zasaženi současnou situací,“ doplňuje radní 
pro školství Mariana Čapková (Praha 6 Sobě).

Praha 6 pomůže rodinám s dětmi, nabízí 
školní obědy zdarma  

Čestné prohlášení rodiče odevzdávali na ško-
lách a  na  nich záleží, zda zvolily tištěné for-
muláře, nebo využily jejich elektronickou po-
dobu. V čestném prohlášení měl rodič uvést, 
že dané dítě je přihlášeno ke školnímu stravo-
vání, že rodič má v souvislosti s aktuální situ-
ací  zvýšené náklady a také že nečerpá pomoc 
v  rámci takzvaného Balíčku okamžité pomoci 
Pražanům.

Kolik stojí oběd?
Stravné, které platí rodiče za své děti, pokrývá 
náklady na oběd pouze z části a slouží k náku-
pu potravin. Provoz kuchyní a  jejich vybavení 
financuje městská část, mzdy zaměstnanců 
zase stát. Cenu obědů si stanovují školy samy, 
přičemž nesmějí překročit ministerstvem škol-
ství stanovenou horní hranici. Jiné stravné platí 
děti z prvního stupně, o něco vyšší z druhého 
nebo studenti starší patnácti let. Cena za oběd 
pro žáky prvních stupňů se aktuálně pohybuje 
na šestkových školách mezi 25 až 33 koruna-
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Školní obědy  
pro seniory
Dopřát si kvalitní jídlo je důležité nejen pro 
děti, ale také další ohroženou skupinu – 
seniory. Proto i  jim městská část přispívá 
na obědy. Pomoc se týká seniorů s trvalým 
pobytem v Praze 6, kterým je více než 65 let 
nebo se řadí do skupiny invalidity III. stup-
ně a  jejich příjem nepřesáhne 3,5násobek 
životního minima, tedy 16 170 korun. Ti si 
mohou vyzvedávat obědy ve školních jídel-
nách za 60 korun, rozdíl do skutečné ceny 
doplácí městská část.
Obědy pro seniory připravují: 
ZŠ Červený vrch
ZŠ Na dlouhém lánu
ZŠ Petřiny-sever
ZŠ Norbertov
ZŠ Dědina
ZŠ Hanspaulka
ZŠ Emy Destinnové

Další informace získáte a žádost můžete vy-
plnit – potřebujete k tomu jen občanský
průkaz a doklad o výši důchodu – v kancelá-
ři 208 ÚMČ Prahy 6, tel. 220 189 645.

mi, pro druhý stupeň v  rozmezí od 27 do 36 
korun a pro patnáctileté a starší od 28 do 42 
korun. Za celodenní stravné ve školkách rodi-
če dají od 32 do 54 korun. 
Díky pomoci městské části tak mohou rodiny 
ušetřit zhruba od 500 do 1100 korun měsíčně. 
Jak ukazují první průzkumy, zájem na jednotli-
vých školách se liší, zatímco v mateřských evi-
dují méně než pět dětí, velká základní škola má 
i více než sto žadatelů.
Na  zájmu se projevuje i  to, jakým způsobem 
škola rodiče o možnosti proplácení obědů in-
formuje. „Úlohu školy vnímám především jako 
zásadní v oblasti vzdělávání a výchovy žáků. 
Suplovat sociální roli státu odmítám. Na dru-
hé straně je zřejmé, že současná doba klade 
nemalé finanční požadavky na větší množství 
rodin, nežli tomu bylo v minulosti a pomoc stá-
tu možná není dostatečně rychlá,“ komentoval 
aktivitu radnice Petr Karvánek, ředitel ZŠ a MŠ 
A. Čermáka. 
Důležité také bude plýtvání. Když rodiče dě-
tem jídlo platí sami, přece jen se je snaží kon-
trolovat, zda obědvaly. I tak se jim to ne vždy 
daří, jak si všiml ve své jídelně kuchař Petr Klí-

ma: „Už nyní některé děti jedí jen přílohu bez 
masa, některé nechtějí ani omáčku, takže mají 
pouze suchou přílohu. Také ignorují polévky. 
A najdou se i takové, které si jídlo jen odčipují, 
aby rodiče viděli, že na obědě byly, pak se oto-
čí a odcházejí domů.“

Jídelníčky se nemění
Rostoucí ceny potravin a  energií nekompli-
kují život jen domácnostem a  rodinám, ale 
také školním a školkovým jídelnám. „Recepty 
jídel neměníme, z  kvality se snažíme nesle-
vovat, jen příprava jídelníčku nyní vyžaduje 
více pře mýšlení a  počítání,“ říká nutriční te-
rapeutka Eva Kalembová, která už více než 
rok spo lupracuje se šestkovými školkami 
a  dvěma základními školami na  úpravě jídel-
níčků.  Stravování ve školních jídelnách se totiž 
stále řídí takzvaným spotřebním košem, kte-
rý je  neúprosný. „Podle něj musíme i  nadále 
ve  školkách zařazovat, a  tedy i  kupovat po-
měrně velké množství mléka, ačkoli ho mnohé 
děti nechtějí. Maso se v jídelníčku musí objevit 
alespoň třikrát týdně, proto častěji volíme lev-
nější druhy či polomasité pokrmy, jakou jsou 

lasagne nebo zapékané brambory, abychom 
jim mohli třeba dvakrát do měsíce dopřát kva-
litní hovězí a čerstvé ryby,“ konstatuje nutriční 
terapeutka. 
Z toho důvodu školkám radí, aby jídelníčky se-
stavovaly nikoli na  týden či dva, ale celý mě-
síc, pak lze lépe pracovat s cenami potravin, 
a když se jeden den vaří z dražších, druhý to 
lze dorovnat levnějšími. 
Projekt spolupráce mezi nutriční terapeutkou 
a školkami by měl vést k tomu, aby děti dostá-
valy odmala stravu kvalitní a zdravou. Jedním 
z nešvarů školních jídelen všeobecně bylo po-
užívání polotovarů, které jsou mnohem dražší 
než základní potraviny, a  nikoli tak výživově 
dobré. Díky spolupráci s  Evou Kalembovou 
tak kuchařky získávají recepty, jak vařit z čer-
stvých surovin levně a kvalitně. Změny k lepší-
mu si všímají už i rodiče. 

Další zdražování nelze vyloučit
Zatímco některé jídelny zvyšovaly stravné se 
začátkem školního roku, jiné se snažily ceny 
udržet na původní částce. Že je třeba na ros-
toucí ceny potravin reagovat, si uvědomuje 
i  ministerstvo školství, které připravuje ak-
tualizaci vyhlášky stanovující limity pro ceny 
potravin v rámci školních obědů. Ty by se tak 
začátkem roku 2023 mohly navýšit až o dvacet 
procent. Pak je možné, že ke zdražení obědů 
dojde i ve školách, které se zatím snažily ceny 
zachovat. Nebude to však dříve než od března 
či dubna 2023.
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Petr Klíma vařil dvanáct let v bu-
benečském Country Life, nyní 
vede kuchyň v ZŠ Hanspaulka 
a vaří třikrát tolik obědů. „Není 
pro mě rozdíl uvařit dvě stě nebo 
šest set porcí, máme perfekt-
ně vybavenou kuchyni, které je 
na takové počty stavěná,“ říká 
autor několika kuchařek. 

Proč jste opustil komerční sektor a šel vařit 
do školy? 
Svůj příchod do školy jsem si dlouho rozmýš-
lel, několikrát jsme se s  paní ředitelkou sešli 
a probírali jsme moji budoucí roli. Kromě vede-
ní poměrně velkého týmu kuchyně jsem chtěl 
také pracovat na  svých projektech s  dětmi. 
V první řadě je to kroužek vaření, nyní připra-
vuji vzdělávání dětí ve třídách prvního stupně. 
Mám v  plánu se zprvu zaměřit na  luštěniny, 
o těch děti vědí velice málo.

Překvapilo vás něco během prvních dnů 
a týdnů ve školní jídelně?
Ano, restaurace a školní jídelna je úplně něco 
jiného. Najednou vedete tým osmi pracovní-
ků, každý má určité zvyky nebo spíše zlozvy-
ky, které se snažím postupně řešit. Chci mít 
v kuchyni lidi, které práce baví a mají motivaci 
uvítat určité změny. Také jsem nechal hospo-
dářem objednat trochu jiné suroviny, více ko-
ření a sušených bylin, zařazujeme pozvolna bio 
potraviny z řad obilovin a luštěnin. Začali jsme 
také používat více čerstvých bylin.

Jak moc jste změnil jídelníček a  jaké jsou 
na to reakce – u dětí i pedagogů?
Nebylo třeba dělat totální změny, zprvu  
jsem nechal kuchaře vařit jejich masová jídla, 
abych vše zmonitoroval a  ochutnal. Jídla to 
byla velice chutná. Také polévky mi chutna-
ly, ale chyběla u nich pestrost. Zde jsem měl 
možnost využít své zkušenosti, v  restauraci 
jsme připravovali stovku výborných polévek, 
na které chodilo celé okolí, hlavně různé krémy 
z pečené zeleniny a bohaté polévky z luštěnin 
a  obilovin. Moje hlavní parketa jsou však jíd-
la bezmasá. Jídelna sice vždy jedno nabízela 
pod číslem dvě, ale mělo velké rezervy, proto 
jsem nasadil mnoho svých favoritů. Jsou dny, 
kdy máme na  těchto jídlech více jak stovku 
strávníků, berou si je jak učitelé, tak mnoho 
dospívajících dětí, hlavně slečen. Třeba u úpl-
ně zelených špenátových palačinek plněných 
tvarohovým sýrem se salsou čekám i  dvě  
stě strávníků. 

Podle jakých zásad tvoříte jídelníček?
Podle selského rozumu. Přemýšlím, co by 
mohlo dětem chutnat a vypadat pěkně na talíři. 
Nemyslím si, že by děti musely jíst každý den 
maso, také nadmíra zdravých a  racionálních 
 jídel není ta správná cesta. Zdravé suroviny 
se dají do  jídla i  maskovat, třeba do  polévek 
 přidávat rozmixované luštěniny na  zahušťo-
vání. Každopádně se musíme držet spotřeb-
ního koše, který by potřeboval pořádně pře-
dělat. Vypadá dost zastarale, navíc je v  něm 
spousta masa.

Jak moc vám do toho zasahuje zdražování, 
když se koukám na jídelníček, máte zde ho-
landský řízek s parmezánem, tofu v kašta-
nové omáčce. Budete mít peníze na to, uva-
řit tato jídla i na konci školního roku?
Na  začátku školního roku jsme zvedli cenu 
 jídla na maximum, na což jsem tlačil před mým 
příchodem na  školu. Na  matematiku nákupu 
mám zkušeného hospodáře, který je v  jídelně 
více jak deset let, tak předpokládám, že ví,  
co dělá a  marže kontroluje. Zatím vycházíme 
díky vyšším příjmům z platby rodičů dobře, ne 
vždy máme jídla finančně náročná, držíme si 
solidní průměr.

Překvapily vás něčím dětské chutě?
Děti jsou většinou nevyzpytatelnými strávníky, 
sám mám doma dvě a každému chutná něco 
jiného. Někdy to není jen o chuti, ale rozhodu-
je i barva, syn má radši jídla s rajčaty a papri-
kou, tedy červená, dcera má zase ráda špenát, 

brokolici a hrášek, tedy vítězí zelená. Prvenství 
v  jídelně mají samozřejmě jídla sladká, avšak 
třeba salát z čerstvého ovoce děti vrací. Proto 
jsem přistoupil k tomu, že děti mají k dispozici 
čerstvé ovoce nezpracované a každý si vybe-
re, co mu chutná. Když už nemůže jídlo dojíst, 
což je také asi problém, tak si jablíčko nebo 
banán vezme domů.

Vy vedete kroužek vaření pro děti a prý je 
zájem velký... kolik je tam kluků, kolik ho-
lek? Nebyl by dobrý i  kroužek pro rodiče? 
Mnozí třeba vaří knedlíky, omáčky a smaže-
ná jídla jen proto, že nic jiného neumí.
Na  kroužek mi chodí patnáct dětí, z  toho tři 
chlapci. Na pomoc se mi dobrovolně nabídla 
kolegyně z naší kuchyně, jsem za to rád, někdy 
je to při vaření dost divoké. Děti si na kroužku 
osvojují mnoho dovedností, zahrnul jsem i čte-
ní s porozuměním. Dostávají text s receptem, 
musejí najít potřebné suroviny, pak společně 
vaří podle receptu, jídla ochutnají a následně 
po  sobě vše uklidí, což je také velice důleži-
tá část. Kroužek pro rodiče jsem zvažoval, ale 
momentálně na to nemám kapacitu.

Co byste považoval za svůj úspěch? Že ně-
který den nebudou žádné vrácené zbytky? 
Že si dítě přijde pro recept, aby mu stejné 
jídlo uvařila doma maminka? 
Každý malý krok, kdy se přiblížíte chuti dětí, 
se počítá. Pro recept zatím nikdo nedošel, ale 
na  kroužku se děti o  vytištěné recepty přímo 
perou. 

Kuchař Petr Klíma: Vařím podle  
selského rozumu
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Mariana Čapková/PRAHA 6 SOBĚ
Praha 6 myslí na  rodiny na  prvním místě. Máme 
za cíl, aby kvalitní školy v místě bydliště, dostatek 
míst v  mateřských a  základních školách a  pestrá 
škála možností trávení volného času byly naprostou 
samozřejmostí, i  v  těžkých dobách. Ve spolupráci 
s  DDM, sportovními kluby a  dalšími institucemi 
zajišťujeme takové kapacity aktivit, aby děti z Pra-
hy 6 nemusely dojíždět za  kroužky jinam. K  dob-

rému životu rodin patří také bezpečný pohyb po naší čtvrti. Proto jsme 
začali hned po volbách vyjednávat o zklidnění tranzitní dopravy. Myslí-
me i na to, že mnohým rodinám přinesl letošní podzim výrazné zdraže-
ní nákladů. Proto jsme, zatím na  listopad a prosinec, vyhlásili program 
na úhradu stravného v mateřských a základních školách. Praha 6 se také 
zapojila do balíčku pomoci Pražanům, který rodičům pomáhá s náklady 
na školné v mateřské škole, školu v přírodě, družinu či další aktivity po-
řádané školami.

Petr Karvánek/STAN
Pomoc rodinám s  dětmi je podle mne především 
úlohou státu. Nicméně obce, jako je Praha 6, mo-
hou vyhlašovat různé dotační tituly, které zvyšují 
dostupnost např. zájmových kroužků, příměstských 
a  letních táborů, a  to díky finančnímu příspěvku 
 jednotlivým žadatelům. V současné době se tak již 
děje díky dotačním titulům, jako jsou např. Aktiv-
ní město, Šestka táborová apod. Přibyla i podpora 

rodinám s  dětmi v  podobě příspěvku na  jejich stravování. Nevýhodou 
takového systému je ale podle mne náročná administrace, kterou jsou 
zatíženy organizace, které jednotlivé aktivity nabízejí. Další problém vidím 
v plošném čerpání podpory, kdy často putuje i k lidem, kteří ji nepotřebu-
jí. Proto bych se chtěl zabývat hledáním způsobu, jak poslat potřebnou 
podporu především těm potřebným a pokud možno administrativně ne-
náročným způsobem.

Jiří Benda/TOP 09
I v tak bohaté čtvrti, jakou je Praha 6, jsou rodiny, 
které v této době potřebují pomoci. Pomoc radnice 
by ale rozhodně neměla být plošná. Návrh koalice 
na  placení obědů nejprve všem dětem, po  úpra-
vě všem, kdo vyplní čestné prohlášení ve  smyslu 
„máme se hůř než před půlrokem“, je drahý a sku-
tečně potřebným nepomůže. Rodiče již nyní mo-
hou využít pomoc hl. m. Prahy, které pro tyto úče-

ly  vyčlenilo 1 miliardu korun.  Alternativou je skutečně cílená podpora. 
 Problémem ale je, jak rodiny, které pomoc potřebují, identifikovat a  jak 
jim tuto pomoc poskytnout. Tuto práci nemůžeme nechat na  školách. 
Máme přece odbor sociálních věcí a úřad práce, které potřebné infor-
mace mají. Výše státní pomoci může zaostávat za rychlým vývojem ná-
kladů. Dát potřebným rodinám další příspěvek od radnice by byla pomoc, 
která dává smysl.

Tereza Hubáčková/Piráti
Adresně, dlouhodobě, systematicky a  včas. Sou-
časné dvouměsíční hrazení obědů všem rodinám, 
které se přihlásí, proto Piráti vnímají spíše jako ges-
to než jako funkční podporu. Je třeba identifikovat 
potřebné rodiny a  usnadnit jim využívání pomoci 
z  projektů hlavního města a  MPSV. Úkolem obce 
je podpora sociálních a návazných služeb pro rodi-

Jakým způsobem by měla Praha 6 pomáhat 
rodinám s dětmi? 

ny s dětmi: jak pro rodiny ohrožené (např. krizová centra nebo sociálně 
aktivizační služby), tak pro rodiny pečující o nemocného nebo handica-
povaného člena (např. stacionáře nebo odlehčovací služby). Zásadní je 
také podpora komunitních center, která pomáhají vytvářet místní vazby 
a brání sociálnímu vyloučení, nebo přizpůsobení provozu školek a škol 
potřebám rodin - např. prázdninovým provozem nebo posílením sociální 
práce na školách. Pomoc rodinám by mělo zajistit také slíbené Kontaktní 
místo pro bydlení.

Taťána Klíčová/ANO
V  Praze 6 se věnovala a  věnuje velká pozornost 
i finanční prostředky podpoře rodin s dětmi. Ráda 
zmíním profesionální, a přitom velmi lidský přístup 
odboru sociálních věcí při řešení zvlášť náročných 
a nenadálých životních situací rodin a dětí. Praha 6 
by měla i nadále pomáhat rodinám s dětmi. A to za-
jištěním kvalitního vzdělávání na mateřských a zá-
kladních školách, ale i  podporou volnočasových, 

sportovních a kulturních aktivit. Programy a projekty se musí zaměřovat 
na skutečně všestranný rozvoj dětí. I v dalším volebním období budeme 
odpovědně přispívat k hledání způsobů pomoci těm, kteří ji budou po-
třebovat, tak jak to máme v našem volebním programu. Příkladem napl-
ňování programu budiž naše hlasování pro navýšení provozního příspěv-
ku v rámci projektu „Pomoc rodinám s dětmi – příspěvek na stravování“ 
na posledním jednání zastupitelstva.

Martin Lukáč/Trikolóra + SPD
V současné době je zřejmé, že díky nezodpovědné 
vládní politice se mnoho rodin dostane do vážných 
ekonomických potíží. Hůře dopadá nepříznivá hos-
podářská situace na  rodiny s  dětmi. Každá obec 
by měla pomoci těm svým občanům, kteří pomoc 
potřebují, a využít ekonomických nástrojů, které má 
k dispozici. V silách MČ je přispět na stravování dětí 
ve školách, přičemž tato pomoc by měla být zací-

lená na skutečně potřebné rodiny. Je třeba podpořit činnost sportovních 
a zájmových kroužků a mimoškolních aktivit. I zde platí, že mnohé rodiny 
si zvýšené náklady na tyto činnosti nebudou moci dovolit a je třeba jim 
v tomto pomoci. Radnice by měla již nyní zohlednit tyto potřeby v roz-
počtu na příští rok. Tím hlavním i nadále zůstává zajištění dostatečného 
počtu míst ve školách a v předškolních zařízeních.

Jakub Stárek/ODS
V tomto roce jsme svědky dramatického zvyšová-
ní inflace, cen energií a  cenovky potravin se nám 
zvyšují přímo před očima. Před volbami jsme slíbili, 
že nenecháme padnout žádného občana šestky, 
který to potřebuje. Dnešní situace se dotýká neje-
nom starších a osamělých, ale poprvé za dlouhou 
dobu i  běžných rodin s  dětmi, kam krize obvykle 
nezavítá. Která rodina je plně připravena na  20% 

inflaci? Proto jsme v koalici neváhali a 14 dní po zvolení rady připravili 
program, ve kterém si každá rodina s dětmi dosáhne na úsporu ve výši 
platby za obědy v našich školách. Není to povinné, ale dobrovolné. Kdo 
podporu nechce, tomu ji nevnucujeme. Kdo ji potřebuje, dostane ji včas. 
Smyslem této podpory je rychlá a  cílená pomoc v  době kdy šestkové 
občany čekají tuto zimu mimořádné náklady například s koncem fixací 
energií. Jednoduše: „šestka nečeká a pomáhá hned“.
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	� Doprava

Praha 6 má druhý největší podíl 
obyvatel starších 65 let v hlav-
ním městě. Proto žádá Dopravní 
podnik, aby na tramvajové linky 
projíždějící šestkou nasadil více 
nízkopodlažních vozů. 

„Seniorům a lidem, kteří se ze zdravotních dů-
vodů obtížně pohybují, by rozšíření nízkopod-
lažních tramvajových spojů hodně pomohlo. 
Ať už při cestování za lékařem nebo na nákup, 
což je pro mnoho z nás rutinní záležitost, pro 
naše starší spoluobčany však nikoliv,“ říká 
radní pro dopravu Ondřej Matěj Hrubeš (ODS) 
a doplňuje: „Šestka je rovněž místem k životu 
pro řadu mladých rodin. Maminky s kočárkem 
či s  malými dětmi si při cestách hromadnou 
dopravou jistě zaslouží dostatečný komfort, 
který moderní nízkopodlažní tramvaje dokáží 
poskytnout.“
V  současné době některé linky tramvaje, kte-
ré projíždějí Prahou 6, postrádají od  doprav-
ního podniku garanci většinového nasazení 
nízkopodlažních spojů. Například na  lince 26 
jezdí v  odpolední špičce méně než polovina 
nízkopodlažních spojů a na lince 22 totéž pla-
tí po celý pracovní den. Cílem radnice je, aby 
nízkopodlažní tramvaje obsluhovaly Prahu 6 
častěji, měly dostatečné vybavení, byly klimati-
zované a čisté. Z celkem 93 tramvajových vozů 
ve vokovické vozovně je pouze patnáct vyba-
veno klimatizací, to by se mělo změnit. Podpo-
ru má vedení radnice i od opozice: „V součas-
né době tyto tramvaje z vozovny Vokovice už 

jezdí do celé Prahy, a proto považuji za nutné, 
aby se co nejdříve podařilo zapojit do  jejich 
provozu co nejvíce dalších vozoven na území 
celé Prahy, což bude v  konečném důsledku 
výhodné i pro Prahu 6,“ říká zastupitelka Eva 
Smutná (TOP 09). Podle Miloše Vlacha (Piráti) 
může vyšší komfort do  městské dopravy při-
táhnout cestující, kteří by jinak jeli autem. „Zá-
roveň chápu, že vozový park není nafukovací, 
a zvyšování našeho komfortu na úkor ostatních 
městských částí mi nepřijde kolegiální. Věřím 
ale, že vedení dopravního podniku přijde s fé-
rovým řešením,“ dodává zastupitel.

Skútrů, motorek, kol a dalších 
jednostopých vozidel ve městě 
přibývá. Praha 6 chce vyjít vstříc 
jejich majitelům, proto vyznačila 
první parkovací místa pro tyto 
dopravní prostředky.  

Parkovací místa se nacházejí v Dejvicích a Bu-
benči, jejich seznam naleznete v  geoportálu 
na adrese gis.praha6.cz v sekci doprava v zá-
ložce parkovací místa pro jednostopé doprav-
né prostředky. Kolo či motorku tak můžete 
nově bezpečně a v souladu s pravidly zapar-
kovat při ústí Dejvické na Vítězné náměstí, dal-
ší dvě najdete kolem Šabachova parku nebo 
lze kolo či koloběžku postavit v Terronské uli-
ci u školy Antonína Čermáka. Přibývat budou 
i  v  dalších šestkových lokalitách. „Radnice 

by chtěla v  nejbližší době 
oslovit občany, aby sami vy-
tipovali, kde by si přáli dal-
ší,“ říká Vladimír Šuvarina 
(ODS), předseda dopravně-
-bezpečnostní komise. 
Pro parkování jednostopých dopravních pro-
středků městská část zvolila málo využívané 
plochy či slepá ramena chodníků a  vozovek, 
nemusela tedy kvůli tomu rušit parkovací mís-
ta pro automobily. Vždy také prověřovala, aby 
vozidla nebránila v průjezdu kočárků, invalid-
ních vozíků a nepřekážela v chůzi slabozrakým. 
Vyznačená místa pro jednostopá vozidla mů-
žete využít nejen k parkování soukromých do-
pravních prostředků, ale odstavit tu lze i sdíle-
ná kola a koloběžky. Služba je zadarmo, a tak 
by to mělo zůstat i  v  budoucnu. „Vyznačení 
parkovacích míst pro jednostopé a  zejména 

sdílené prostředky je jednoznačně pozitivním 
prvním krokem, jak zkrotit chaos, který v  uli-
cích díky jejich boomu panuje,“ vítá zavedení 
zastupitel Miloš Vlach (Piráti).

Radnice žádá o více nízkopodlažních 
a klimatizovaných tramvají

Dopravní uzavírky  
�  Do  11. prosince uzavře výměna vodo-

vodního řadu křížení ulice Šlikova x Hele-
ny Malířové.

�  Rekonstruuje se komunikace na náměstí 
Borise Němcova, proto zde do  12. pro-
since neprojedete. 

�  Do 21. prosince pokračuje uzavírka ulice 
Nad Hradním potokem.  

�  Do  konce ledna se rekonstruuje ka-
nalizace v ulici Kralupská, proto tady ne-
projedete.

Motorky a kola mají svá parkovací místa
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Ročně připraví občané, dobro-
volníci, spolky, sdružení a kluby 
v Praze 6 několik set kulturních, 
společenských, komunitních 
a sportovních akcí nebo běhů. 
Radnice tyto projekty podporuje 
štědrými dotacemi. Stejně tomu 
bude v roce 2023. Do 16. prosince 
23.59 hodin můžete žádat o pení-
ze z těchto programů.

Šestka kulturní I 
Dotace je určena jednak na provoz kulturních 
zařízení na území Prahy 6 a také na akce a pro-
jekty. Na provoz lze požádat buď o jednoletou 
podporu pro období leden až prosinec 2023, 
nebo o víceletou dotaci od ledna 2023 do kon-
ce roku 2026. Organizátoři kulturních akcí se 
mohou také ucházet o  jednoletou podporu, 
určenou na akce pořádané od ledna do srpna 
2023, nebo o dvouletou pro období leden 2023 
až prosinec 2024. Dotace z programu Šestka 
kulturní I  lze čerpat na provoz kulturních zaří-
zení a  kulturně-komunitních center, jako jsou 
divadla, galerie, kina, hudební kluby, kulturní 
centra a  podobně. Dále na  divadelní, hudeb-
ní, taneční, literární nebo také audiovizuální 
projekty. Finanční pomoc mohou získat i akce 
podporující umělecké vzdělávání a ostatní me-
zioborové a víceoborové projekty. 
Radnice má na  tento program připravené 
celkem 4  000  000 korun, přičemž maximál-
ní výše přidělené dotace v  kalendářním roce 

je 2  000  000 na  provoz kulturních zařízení 
a 300 000 korun na akce a projekty. 

Podpora pravidelné činnosti 
sportovních a volnočasových 
organizací 
Cílem a  prioritou tohoto programu, jehož 
 celková dotace činí 4  000  000 korun, je na-
bídnout dětem a  mládeži do  26 let sportovní 
nebo volnočasové aktivity, které jim dovo-
lí smysluplně využívat volný čas, poskytnou 
podmínky pro tělesný a  duševní rozvoj, bu-
dou je motivovat k  celoživotnímu učení nebo 
pomohou rozvíjet jejich talent a  schopnosti, 
podněcovat k  tvořivému myšlení, logickému 
uvažování a k řešení problémů. Dotaci je nutné 
využít od ledna do prosince 2023 a maximální  
výše dotace na  jeden projekt je stanovena 
na milion korun. 

Podpora jednorázových sportovních 
a volnočasových aktivit I
Částkou 800 000 korun je městská část připra-
vena podpořit jednorázové sportovní nebo vol-
nočasové akce konané od 1. ledna do 31. srpna 
2023. Cílem je, aby se rozšířila stávající nabídka 
aktivit nebo vznikaly nové, které umožní smys-
luplně strávit volný čas, rozvíjet společenské 
kontakty, talent a  schopnosti, podpoří kladný 
vztah ke  sportu a  pomohou lidem upevňovat 
zdraví a  zdravý životní styl. Jak na  sportovní, 
tak volnočasové aktivity lze žádat o minimálně 
deset tisíc korun, maximální výše podpory je 
stanovena na 300 000 korun. Jeden organizá-
tor či organizace si mohou podat více žádostí, 

Radnice vám nabízí peníze 
na akce a projekty 

Jednorázová dotace na kulturu 
a sport 
Pokud plánujete kulturní akci a  zjistili jste, 
že vám na její realizaci chybí menší částka, 
kterou byste jinak složitě sháněli, můžete 
požádat kdykoli během roku městskou část 
o  dar do  10  000 korun. Podobné pravidlo 
platí i pro sportovní nebo volnočasové akce, 
kde lze žádat o podporu až 25 000 korun. 

Podpora životního prostředí
Průběžně během roku lze také získat do-
tace na údržbu vzrostlých dřevin. Jsou ur-
čeny jak pro fyzické, tak právnické osoby. 
Maximální částka je 25  000 korun s  tím, 
že žadatel se zavazuje k  desetiprocentní 
spoluúčasti. Finance nejsou poskytovány 
na kácení dřevin, ale pouze na údržbu. 
Dar až deset tisíc korun můžete získat také 
na malý projekt, například ekologicky zamě-
řenou akci, záchranu zvířat, když se stěhují 
ze svých zimovišť, a podobně. Spoluúčast 
tady není nutná. 

ovšem všechny dohromady nesmějí překročit 
hranici tři sta tisíc. 

Podpora soutěží a běhů I
Celkem 700 000 korun je v rozpočtu vyhraze-
no na soutěže a běhy určené pro děti, rodiny 
s  dětmi i  sportující veřejnost. Za  soutěže se 
označují veškeré jednodenní a  vícedenní tur-
naje, závody, poháry a  jiné soutěže v  jakém-
koliv sportu. Běhy jsou podle pravidel veškeré 
běžecké závody a akce. Na soutěže lze žádat 
minimálně o deset a maximálně o čtyřicet tisíc 
korun. Na běhy je rozmezí stanoveno od deseti 
do třiceti tisíc korun. Jeden žadatel může podat 
nejvýše dvě žádosti, přičemž jednou žádostí se 
rozumí jedna akce konaná v  jeden den nebo 
během jednoho víkendu. Pokud se bude jed-
nat o vícedenní akci, žadatel to musí v žádosti 
odůvodnit. Všechny se však musejí uskutečnit 
v období od ledna do srpna 2023.

Podpora sublokálních periodik
Radnice finančně podporuje sublokální perio-
dika, která vycházejí na jejím území a zabývají 
se děním v Praze 6. Dotaci lze čerpat jak na ty 
vycházející, tak nové. Dále lze peníze použít 
na informovanost občanů Prahy 6 o aktuálním 
dění v  jednotlivých lokalitách, o  kulturním ži-
votě na šestce nebo historii i současnosti Pra-
hy 6. Dotace se vztahuje i  na  podporu ucho-
vávání tradice a  obyčeje a  spolkovou činnost 
nebo setkávání různých cílových skupin.  
Na  tyto projekty bude v  rozpočtu připraveno 
200  000 korun, každý může podat jen jednu 
žádost, a to až do výše 100 000 korun. Záro-
veň se ale zavazuje, že bude periodikum spo-
lufinancovat nejméně deseti procenty z přidě-
lené dotace. 



12          prosinec 2022

	� Školství

Nejlepší čeští florbalisté
Česká florbalová reprezentace vybojovala 
na  letošním mistrovství světa ve  Švýcarsku 
stříbrnou medaili. Zásadní podíl na  tom měli 
i  hráči střešovického Tatranu Střešovice: ka-
pitán národního týmu Ondřej Němeček a jeho 
spoluhráči Marek Beneš, Matěj Havlas a Jonáš 
Kreysa (na  fotce vpravo), první dva dokonce 
byli vybráni do All-star teamu celého mistrov-
ství. Starosta Jakub Stárek (ODS, vlevo) a rad-
ní pro sport a volný čas Jan Lacina (STAN) jim 
předali dárky a poděkovali za reprezentaci.

Do projektu Ekocentra Koniklec 
Město do kapsy – mikroklima 
okolí školy se v loňském školním 
roce zapojila i Základní škola 
Antonína Čermáka.

V rámci projektu žáci zkoumají v průběhu roku 
okolí své školy z pohledu ovzduší, vody a ze-
leně. Připravená metodika provádí pedagogy 
a  jejich žáky jednotlivými tematickými okruhy 
a aktivitami, které se odehrávají uvnitř tříd, ale 
především venku, v  okolí školy. Po  prozkou-
mání všech tří oblastí si žáci shrnou vše, co 

se dozvěděli, a  poté vypracují v  pracovních 
skupinách návrhy, jak by se dalo mikroklima 
v okolí jejich školy zlepšit. Díky finanční pod-
poře městské části Praha 6 se podařilo je-
den z návrhů i uskutečnit. Žáci navrhli vysadit 
v areálu školy tři stromy v místech, kde dříve 
stávaly nebo kde je postrádali. A tak do školní-
ho areálu přibyly 23. listopadu vzrostlý platan 
a dvě ambroně západní.
Projekt nyní pokračuje dalším ročníkem, 
do nějž se mohou hlásit i další školy, stačí na-
psat na marketa.hrncalova@ekocentrumkonik-
lec.cz. Informace naleznete také na webových 
stránkách www.mestodokapsy.cz.

Už 54. ročník národní přehlídky 
v přednesu prózy, poezie, ve čte-
ní a improvizovaném vyprávění 
žáků středních pedagogických 
škol a pedagogických lyceí s ná-
zvem Pedagogická poema se 
letos koná v Praze na prknech 
divadla Semafor.

Hostitelem a organizátorem akce je Vyšší od-
borná škola pedagogická a  sociální, Střední 
odborná škola pedagogická a  Gymnázium 
Evropská 33. Samotná přehlídka je k  vidění 
na  prknech divadla Semafor. Vedle samot-
né přehlídky mohou žáci i  pedagogové na-
vštívit ve  škole na  Evropské řadu odborných 
workshopů, bohatý je i  doprovodný kulturní 
program, například s  návštěvou představení 

divadla Viola či besedou s  hercem Arnoštem 
Goldflamem. „Letos měla Pedagogická poe-
ma slavit půlkulaté výročí, ale vinou podzimní 
covidové vlny v  roce 2020 jeden rok vypadl. 
Jde o akci s úctyhodnou tradicí. I když za více 
než půlstoletí prošla řadou změn, základní rysy 
a cíle zůstávají neměnné. Připravovali jsme le-
tošní ročník velmi intenzivně téměř rok,“ uvedl 
ředitel hostitelské školy Pavel Žďárský. 

Půdní vestavba ZŠ 
J. A. Komenského 
pokračuje

Komplikace provázely začátek rekonstruk-
ce Základní školy J. A. Komenského, když 
v červenci letošního roku firma, která práce 
prováděla, opustila stavbu. Práce se tak ze 
dne na den zastavily. 
Radnice ve spolupráci se SNEO zajistila zakrytí 
střechy a vše potřebné, aby na budově nevznik-
ly další škody. Objekt prohlédl statik a bylo tře-
ba udělat vše pro to, aby zde mohl začít v září 
školní rok. Zároveň městská část vypsala nové 
výběrové řízení, které skončilo v  závěru října. 
„Povedlo se najít firmu, která je v pracích ochot-
ná pokračovat. Na staveniště se vrátila během 
listopadu,“ říká místostarostka pro školství Ma-
riana Čapková (Praha 6 Sobě).
Ve škole se provádí nástavba a vestavba půd-
ních prostor, přístavba výtahu, oprava kuchyně 
a jídelny a veškeré související stavební a mon-
tážní práce. Rekonstrukce by měla trvat zhruba 
třináct měsíců. 

Pedagogická poema v divadle Semafor

Projekt Město do kapsy 
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Po loňské úspěšné premiéře 
i letos připomene živý betlém, jak 
to bylo tehdy o Vánocích.  Advent 
a Vánoce v Husově sboru se ko-
nají 20. prosince od 17 hodin.

 
Kromě provedení vánoční lidové hry v  origi-
nálních kostýmech se můžete těšit na pásmo 
adventních a  vánočních zpěvů, které společ-
ně připravili žáci a  pedagogové Základních 
uměleckých škol Jana Hanuše, Petřiny, Sto-
důlky a  Pštrossova, které podpořily děti ze 
ZŠ Marjánka i  MŠ Bílá. Představení se koná 
v rámci festivalu ZUŠ Open.
Návštěvníky opět čeká nejen pásmo lidových 
písní a  průvodní mluvené slovo, ale i  řada 
 překvapení jak pro malé, tak větší diváky. Pře-
jete-li si, aby vám Vánoce začaly o  čtyři dny 
dříve, přijďte v  úterý 20. prosince do  kostela 
Církve československé husitské ve  Wuchter-
lově ulici.

Živý betlém se z Písecké brány přesouvá 
do Husova sboru v Dejvicích

5

Praha 6 srdečně
zve na 

www.praha6.cz

Mikuláš 
v Praze 6 

Mikulášská nadílka  
pro všechny hodné děti

opékání špekáčků, andělský 
fotostánek, malování  
na obličej

17:00  vystoupení tanečního 
souboru Caramelka

17:30  pěvecké vystoupení 

5. prosince
16:00–18:30 hod. 
Skleněný palác
nám. Svobody 1, Praha 6
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	� Sociální projekty

Už osmým rokem pořádá Na-
dační fond Šestý smysl ve spolu-
práci s městskou částí Vánoční 
bazááár. Také letos budete moci 
přispět do dobročinné sbírky či 
nákupem na bazáárku a pomo-
ci tak dětem z Prahy 6, které to 
nemají v životě snadné a kterým 
budou z výtěžku zakoupena jejich 
vysněná vánoční přání. 

V  pátek 9. 12. od  15 hodin nebo v  sobotu 
10. 12. od  11 hodin můžete v  kině Dlabačov 
zakoupit předměty, které lidé darovali do sbír-
ky, jako například keramiku, hračky, sportovní 
potřeby, šperky nebo potřeby pro domácnost. 
U toho se pobavíte při nabitém doprovodném 
programu, který sestavil čestný člen nada-
ce a  frontman skupiny Tata/Bojs Milan Cais. 
Vstupné na všechna vystoupení je zdarma.

Program pro dospělé i děti
	� pátek v podvečer pěvecký AKapela Mara-

tóóón
	� sobota dopoledne Klaun Mireček s Klaun-

kou Leontýnkou a zvířátka z balonků
	� sobota od 14 hod. promítání dětského filmu
	� sobota od 16 hod. dětská diskotéka
	� 18 hod. ukončení prodeje předmětů
	� 19.30 hod. Andy Čermák: křest LP s hosty 

Emou Brabcovou a Vladimírem Bárem

	� 21 hodin vystoupí skupina Hm…
	� od 22 hodin hraje April známé hity
	� Závěr bazááárku: DJ Mardoša a hosté

Komu pomáháte?
Výtěžek z Vánočního bazáááru – v roce 2019, 
kdy se konal naposledy, se vybralo 266 000 ko-
run – je určen dětem z Prahy 6 s nelehkými ži-
votními osudy, které Nadační fond Šestý smysl 
vybral ve spolupráci se sociálním odborem MČ 
Prahy 6.
Petr K. se narodil před 10 lety jako zdravé dítě. 
Ve  třech letech zázrakem přežil tragickou au-
tonehodu, během níž mu zemřel tatínek, a ma-
minka byla těžce zraněná. Utrpěl otok mozku, 
měl zlomenou krční páteř a poraněnou míchu. 
Nyní je na vozíku a má tracheostomii, je to vel-
mi aktivní kluk. Má kolem sebe fajn rodinu, přá-
tele, terapeuty, spolužáky a učitelky. Petr by si 
z výtěžku bazááárku přál přispět na zakoupení 
přenosného bateriového koncentrátoru kyslí-
ku Zen-O, který lze použít s bateriemi s výdrží 
více než osm hodin. Petr potřebuje kyslíkovou 
podporu během spánku a pojišťovna poskytuje 
pouze přístroje bez baterií nebo s výdrží kolem 
jedné hodiny.
Pavel Č. je třináctiletý chlapec, který trpí po-
ruchou autistického spektra v  kombinaci se 
středně těžkou mentální retardací. Potřebu-
je dohled nad každodenními činnostmi. Není 
schopen navázat oční kontakt, říká jen jednot-
livá slova. Veškerou péči o syna zajišťuje otec, 
který má chlapce v péči. Pavlík má ještě tři sou-

rozence. Od srpna je chlapec umístěn v Centru 
sociální pomoci, kde se cíleně pracuje s oso-
bami s mentální retardací a PAS. Otec Pavlíka 
pravidelně navštěvuje a bere si ho často domů. 
Z výtěžku Vánočního bazáárku by si přál tablet.
Kristián N. ve  svých šesti letech překonal 
leukémii. I po úspěšné léčbě u něj přetrvávají 
problémy pohybového aparátu. Vlivem nemo-
ci došlo k  postižení páteře – kvůli kompresní 
zlomenině obratlů musí stále nosit korzet pro 
fixaci páteře a  celý kostní aparát je postižen 
významnou osteoporózou. Kristián rád tvoří 
různé věci z modelíny i z papíru, velmi rád sta-
ví z Lega, začal hrát i na flétnu. Z výtěžku by 
si přál balanční kameny Stapelstein, které mu 
pomohou zvládat stále intenzivní domácí pohy-
bovou rehabilitaci a případně i Lego.
Tereza F. je jedenáctiletá slečna, která sice 
netrpí zdravotními komplikacemi, ale žije s ma-
minkou a se svým bratrem v pronajatém bytě, 
ve kterém došlo v prosinci 2021 k požáru v dů-
sledku exploze baterie služebního počítače. 
Oheň poškodil celý byt, včetně nábytku, oble-
čení, hraček, sportovního vybavení a školních 
pomůcek. Z výtěžku bazáárku by Terezka zís-
kala vybavení a zařízení jejího dětského pokoje.

Vánoční bazáár opět pomáhá dětem  

Dárcovská DMS Nadačnímu fondu Šestý 
smysl – na tel. číslo 87 777 
ve tvaru DMS SESTYSMYSL 30,  
DMS SESTYSMYSL 60 nebo DMS 
 SESTYSMYSL 90
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Fresh Senior 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6. Písecká 
Brána K Brusce 5, Praha 6, www.pisecka-
brana.cz, telefon: 224 326 180,  e-mail:  
info@porteos.cz, www.freshsenior.cz.
8. 12. v 16 hod. Písecká brána, ŠUMNÉ STO-
PY III. David Vávra a Radovan Lipus představí 
dokumenty věnované Jičínu, Karlu Paříkovi 
a jeho působení v Bosně. Nutná písemná 
rezervace míst na karolina@freshsenior.cz
13. 12. v 16 hod. Písecká brána, VÁNOČNÍ 
KONCERT, Adventní nadílka klasických a zná-
mých melodií v komorním provedení Moniky 
Urbanové – housle, Ondřeje Urbana – piano 
a Anety Urbanové – soprán. V programu zazní 
skladby A. Vivaldiho, F. Chopina, A. Michny 
z Otradovic, ale i J. Šlitra. Nutná písemná 
rezervace míst na karolina@freshsenior.cz

Nesedím, 
sousedím 
KC Nesedím, sousedím, roh Anastázo-
vy a Sartoriovy ulice,  registrace na tel. 
702 816 476, katerina@nesedimsousedim.cz, 
www.nesedimsousedim.cz. 
7. 12., 17.30–19.30, pracovní práva. Sdílení 
zkušeností o práci v Čechách. Setkání se Zul-
fiyou Hudayberganovou, zdarma.
13. 12., 16–19, adventní dýchánek se společ-
ným zpíváním koled a hodováním, zdarma
14.12., 17.30–19.30, přednáška o problematice 
drahých energií, zdarma
19. 12., 18.45–19.45, sousedské souznění, zpí-
vání lidových písní s Ladou Leníčkovou, 100/50 
korun, rezervace: lalaladalen@gmail.com.
20. 12., 18.30–20.30, Drobné kosmetické dá-

rečky – workshop s Míšou Soukalovou z cyklu 
Bylinky v koloběhu roku, 200/100 korun, rezer-
vace: katerina@nesedimsousedim.cz.
22. 12., 11–13, Kulturní procházka Po stopách 
Jana Zrzavého od Loretánského náměstí 
na Malostranské náměstí, 150/120 korun, 
rezervace: kristyna@nesedimsousedim.cz

Cvičení  
pro seniory 
Patříte ke generaci 50+ a chcete se začít cvi-
čit? Senior fitnes nabízí volná místa na pravi-
delných lekcích zdravotního cvičení. Cvičení 
zvládne každý, cviky jsou zaměřeny na  pro-
tažení a  jemné posílení svalstva celého těla. 
Na výběr máte lekce na těchto místech: 
	� Tatran Střešovice (Sibeliova 51) pondělí 9 

až 10 a čtvrtek 14 až 15 hod., cena 60 ko-
run, cvičitel Jan Šiml, tel. 732 381 138.

	� Sokol Dejvice (Bubenečská 4) čtvrtek 10 
až 11, 11 až 12 hod. pilates, cena 90 ko-
run, cvičitelka Marcela Borgesová, tel: 
737 108 545.

	� FTVS UK (José Mártího 269/31) úterý 11 
až 12 hod., cena 100 korun, cvičitelka Jit-
ka Hlaváčková, tel. 739  623  410. Kromě 
pohybových aktivit můžete navštívit vol-
nočasové a  vzdělávací aktivity v  Kulturně 
komunitním centru (Uralská 6). Informace 
přihlášky vyřizuje z.roidtova@seniorfitnes.
cz, tel.  606 203 406. Další podrobnosti na-
jdete: www.seniorfitnes.cz/Novinky.

Šlejnická 
Šlejnická 5, tel.  220 199 610 nebo 
736 489 330, e-mail: ksec@psp6.cz
1. 12.,14.30 až 16 Koncert Poezie časů vánoč-

Obyvatelky Paní Vojtíšková a paní Jind-
ráková DPS Šlejnická s pomocí studenta 
Zdenka zorganizovaly dobročinnou 
sbírku oblečení od svých sousedů. 

Hostinec  
Na Slamníku  
slaví 380 let 
O víkendu 3. a 4. prosince slaví legendární 
Hostinec Na Slamníku 380 let. 
Při té příležitosti zde budete moc ochutnat tra-
diční i netradiční pochutiny, uvařené v kuchyni, 
venku na  grilu nebo na  kachlových kamnech 
přímo ve výčepu restaurace. Venku budou také 
hořet slavnostní ohně a uvnitř hrát hudba. 

Kriketové zlato míří 
na šestku
Kriket je pro většinu Čechů stále nezná-
mým sportem. Díky Kriketové Akademii 
ČR si ale tento sport oblíbila celá řada 
dětí, které udělaly již takový pokrok, že 
září i na turnajích v zahraničí. 
Nyní se juniorský tým – a v něm i Scarlett Eva 
Robinson a Henry Stewart Robinson z River-
side International School in Prague – vydal 
poprvé do zahraničí. V turnaji změřil své síly 
v  zápasech se Srbskem a  Maďarskem tým 
dívek a  chlapců ve  věku do  13 let. Chlapci 
se do finále bohužel neprobojovali, ale dívky 
dokázaly vystoupat až na stupínek nejvyšší. 
Díky tomu se do Prahy 6 dostalo první české 
juniorské národní kriketové zlato.

ních – povídání o časech vánočních s hudbou 
a zpěvem s Milošem Černým (housle a zpěv) 
a Evou Šašínkovou (kontrabas a zpěv).
5. 12.,14 až 15 a 15 až 16 Cvičení na židlích 
pro zdravá záda s Hanou Jelínkovou
6. 12., 14 až 15.30 Stop zapomínání, paměťová 
cvičení s Irenou Simeonovou
7. 12., 14 až 16 Hrajeme Scrabble
7. 12., 15 až 16 a 16 až 17 Kurz PC s Petrem 
Weigem
8. 12., 14.30 až 16 Hodinka splněných přání 
s Janem Víznerem a Helenou Krupovou – ho-
dinka adventního rozjímání, veselých vánoč-
ních historek a výběr nejhezčích vánočních 
písní a hudby
12. 12., 14 až 15 a 15 až 16 Harmonizační 
cvičení s Hanou Jelínkovou
13. 12., 13.30 až 16 výtvarný ateliér se Zuza-
nou Valenovou – pokračování výroby figurek 
do látkového betlému
13. 12., 14 až 15.30 Stop zapomínání, paměťo-
vá cvičení s Irenou Simeonovou
14. 12., 10.15 Zpívání koled na zahradě DPS 
Šlejnická s dětmi z MŠ Čínská a zdobení 
a rozsvícení stromečku. 



16          prosinec 2022

	� Životní prostředí

Nový kolotoč, houpačka a kreslicí 
tabule potěší děti v parku Na Či-
hadle. Pro dospělé zde budou 
připraveny nové lavičky a náleto-
vé dřeviny nahradí kvetoucí keře. 

Renovací prochází nejen hřišťátko, ale celá 
zelená plocha ohraničená ulicemi Na Čihadle, 
Na Kuthence a Karasovská.

Dětské hřiště
Veškeré stávající herní prvky – tedy houpačka, 
točidlo a houpadlo pro malé děti – odtud zmizí 
a nahradí je nové. Nejdřív ovšem dojde k ob-
nově pískového podkladu, který je v  součas-
nosti téměř zarostlý trávou. Proto se původní 
podklad odebere do hloubky dvacet centime-
trů a naveze se sem stejně vysoká vrstva no-
vého písku. Vznikne tak hrací prostor o  veli-
kosti 82 metrů čtverečních. Do  něj pak firma 
umístí prvky pro děti – dřevěnou vahadlovou 
houpačku s dorazy pod sedáky, malý kolotoč 
o průměru 135 centimetrů, kreslící tabuli širo-
kou metr a půl nebo houpadlo na pružině pro 
nejmenší. Aby hřiště sloužilo i  starším dětem 
nebo se zde mohli protáhnout dospělí, v tráv-
níku přibude dřevěná dvojhrazda o  výškách 
200 a 250 centimetrů a pod ní bude gumová 
zatravňovací rohož.

Proměna zeleně
Z parku byly odstraněny pouze náletové a ne-
vhodné dřeviny, zbývající dřeviny ošetřil arbo-
rista. Zbývá zde vysadit novou zeleň – vzrostlou  
borovici lesní a  keře, během roku zde potěší 
kvetoucí šeříky, komule Davidova nebo oře-
chokřídlec. Nahradit bylo třeba i  stávající živý 
plot, který už nedrží tvar a  je místy prořídlý.  
Nový bude na  jeho místě a vytvoří ho tavolní-

ky a  pámelníky. Hned zjara v  trávníku pokve-
tou narcisy a  tulipány, od  každého druhu jich 
tady jsou zasazeny tři stovky. V  parku bude 
také k dispozici sedm nových laviček. Úpravou 
projde okolí nedaleké vodní pumpy. „Úpravy 
dětských hřišť byly jednou z priorit vedení rad-
nice v minulém volebním období. Jsem rád, že 
současná koalice v tom pokračuje,“ dodává za-
stupitel Marek Baxa (TOP 09). 
Nyní čeká realizační firma na dodání mobiliáře 
a herních prvků, poté se zasadí dřeviny. Před-
pokládaný termín dokončení prací je polovina 
prosince.

Oprava hřiště Na Čihadle  

Na šestce přibyly 
desítky stromů
Podzim je nejvhodnějším obdobím 
na sázení stromů, čehož využila 
i městská část, která obohatila zeleň 
o desítky stromů.  

V zeleném pásu v ulici Na Hanspaulce při-
bylo 38 stromů – lípy, jinany a okrasné hruš-
ně. V zeleném pásu před budovou Národní-
ho archivu na  Prašném mostě přibyly dva 
nové dřesovce a v parku Maxe van der Sto-
ela byly vysazeny javory mléče, habry, pta-
čí třesně, ambroň a  jerlín. V Dělostřelecké 
ulici vysadila Technická správa komunikací 
sedmnáct javorů francouzských. Že nevíte, 
jak tyto dřeviny vypadají? Ani nemůžete, 
protože jsou to první stromy tohoto druhu 
vysazené v Praze a možná i celé České re-
publice. Jde totiž o klimaticky odolný druh 
javoru, který si lépe než ostatní dokáže po-
radit s  dlouhodobým suchem a  umí lépe 
reagovat na  větší výkyvy podnebí. Javo-
ry Technická správa komunikací vysázela 
do  substrátem vyplněných hlubokých rýh, 
do nichž bude natékat dešťová voda z ulice. 

Hanspaulka má vánoční jedli
Vánočních stromků se objevu-
je v prosinci na šestce hodně, 
ten na Hanspaulce se od nich 
liší – jde o nově vysazenou 
 dvou metrovou jedli, která zde  
poroste stále. 

Strom se nachází v zeleni mezi ulicemi Na Pís-
kách a Na Hanspaulce. Jedli tady nechala rad-
nice vysadit na přání místních občanů. Nejprve 
prověřila, že nezasáhne kořeny do  inženýr-
ských sítí pod zemí nebo že nebude překážet 
jiným záměrům v území a nepoškodí ji ani při-
pravovaná rekonstrukce ulice Na Pískách. 
A proč má strom jen dva metry? „Také bych  
si přál větší, ale jedle poroste na  návětrné 
 straně kopce, a  kdybychom vysadili výrazně 
vyšší strom, pravděpodobně by se neujal,“ 
 vysvětluje radní pro životní prostředí Petr Pa-
lacký (Zelení). 
Výzdoba vánočního stromku pak bude na míst-
ních, inspirovat se mohou třeba na Dlouhém  
lánu, kde se ze zdobení obdobně vysazeného 
stromu stala pěkná sousedská tradice.
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Stanislav Kolíbal: Přál bych si, 
aby můj ateliér zůstal zachován

Připravila: Magdalena Krajmerová
foto: Kateřina Maršálová

Sochař, malíř, scénograf, ilu-
strátor, pedagog a také čestný 
občan Prahy 6 Stanislav Kolíbal 
oslaví 11. prosince 97. narozeni-
ny. Na otázku, co by si k nim přál, 
odpovídá krátce: zdraví. 

V jednom rozhovoru jste řekl: Žil jsem v za-
jímavé době, ale život nebyl jednoduchý 
– kterou dobu považujete za nejzajímavěj-
ší a  kterou část svého života za  nejméně 
 jednoduchou? 
Ono se obojí prolíná. Narodil jsem se v  děl-
nické rodině, vyrůstal na Těšínsku v hornické 
kolonii, kde byla hospodářská bída. Otec pra-
coval jako zámečník a skoro nic nevydělával, 
chodil třeba jenom dvakrát týdně do  práce 
a druhý měsíc ani jeden den. Někdy jsme ani 
na chleba neměli a brali jsme ho na dluh. Přesto 
jsem začal chodit po obecní škole do místního 

 českého gymnázia v Orlové. Ale byl jsem tam 
jenom dva a čtvrt roku, neboť na podzim roku 
třicet osm nakráčelo do naší republiky Polsko, 
po  vzoru Hitlerova záboru Sudet, a  my jsme 
byli nuceni emigrovat. Odešli jsme do  Ostra-
vy a tam zůstali čtrnáct měsíců bez bytu a žili 
s  dalšími uprchlíky v  prázdné škole, v  jedné 
třídě nás bylo jedenáct rodin. Když se dnes 
ukazují obrázky z  války na  Ukrajině, já si jen 
trochu opakuji, co jsem prožil ve svém mládí. 
Po čtrnácti měsících jsme získali domovnický 
byt v Ostravě–Přívoze ve čtvrtém patře a po-
hled z okna mě velmi často inspiroval ke kres-
bám, velmi záhy jsem začal kreslit. 

Kdy jste zjistil, že máte talent na  kreslení 
a že vás to baví? 
To nelze říct. Ale už když mi bylo deset let, 
nakreslil jsem náměstí v Orlové. Během války 
v  roce čtyřicet tři jsem jednoho výtvarného 
umělce zaujal natolik, že mě pozvali jako hosta 

na členskou výstavu Moravskoslezského sdru-
žení. To mi nebylo ani osmnáct.

Co bylo tématem vašich kreseb? 
Z okna našeho periferního bytu jsem měl výhled 
a kreslil jak blízkou šachtu František, tak park, 
který se nacházel přímo pod naším domem.

To tedy rozhodlo, že jste se hlásil na umě-
leckoprůmyslovou školu v Praze? 
Nikoli. Ta doba pro mě skončila špatně, proto-
že když jsem navštěvoval oktávu, tedy půl roku 
před maturitou, ráno přišla třídní profesorka 
a řekla: teď se půjdete všichni přihlásit na úřad 
práce, abyste mohli jít pracovat. Nastoupil 
jsem do dolu František, který jsem dříve kreslil, 
jako vozač, tedy pomocný dělník, protože hor-
níkem jsem být nemohl.  

Jak se tedy stalo, že jste šel studovat 
do Prahy?
Uměleckoprůmyslová škola nebyla za  války 
zavřená, protože tehdy nešlo o vysokou ško-
lu, ale jen střední odbornou. Studoval tam 
můj bratranec z Prostějova, který mi řekl, kdy 
budou zkoušky, a já jsem se na ně rozjel. Ale 
musel jsem si to v  dole nejprve napracovat. 



18          prosinec 2022

	� Rozhovor

Pracovní doba tehdy byla náročná a hlídaná, 
pracovalo se třináct dnů za  sebou, a  teprve 
ten čtrnáctý byl volný. Abych mohl na dva dny 
do Prahy, vzal jsem si ranní, po pětihodinovém 
odpočinku šel na  noční, pak hned na  odpo-
lední a z ní utíkal na vlak do Prahy a ráno šel 
ke  zkouškám. Ty jsem sice udělal, ale školu 
zavřeli a já musel počkat rok, až skončí válka 
a opět se otevřou školy. 

Kdy tedy přišla ta zajímavá doba? 
Dá se říci, že už v  tomto období jsem zažil 
šťastné chvíle. Jedna z nich byla, když jsem se 
poznal se svou budoucí ženou. Bylo to na jed-
nom koncertě Zuzany Růžičkové v Rudolfinu, 
a pak jsem ji doprovodil do koleje. Od té chvíle 
se rozvíjelo naše přátelství. Pak jsme dostali 
možnost získat ateliér v  ulici Nad Královskou 
oborou, což bylo v roce padesát dva, já už měl 
školu hotovou a ona končila na akademii svá 
studia. O rok později jsme se vzali a začali spo-
lečný život. 

A manželka – sochařka Vlasta Prachatická – 
vás přivedla od kresby k sochařství? 
Po studiu na UMPRUM a scénografii na Aka-
demii múzických umění jsem působil na  di-
vadle v  Ostravě a  Opavě, ale i  v  Národním 
divadle. Přizval mě tam herec a  učitel Miloš 
Nedbal, s  nímž jsem spolupracoval v  našem 
divadle DISK na Romeovi a Julii. V Národním 
divadle jsme dělali inscenaci Morálka paní Dul-
ské. A pak jsem divadlo opustil, protože se mi 
otevřela možnost opět ilustrovat knihy.

Nějak jsem se nedozvěděla, jak jste se do-
stal k tomu sochařství…
Vždy jsem inklinoval k  sochařství, ale nestu-
doval jsem ho, což jsem později považoval 
za  výhodu, protože jsem nebyl ovlivňován 
učiteli. Začal jsem tvořit pomocí rad své ženy, 
která sochařství studovala. Na začátku vznika-
la řada torz, což bylo na přelomu padesátých 
a šedesátých let. Poté jsem přešel ke svému 
hlavnímu tématu, a to je vyjádření bytí. Bavilo 
mě používat tvary a formy sochařství jako abs-

traktní formu k vyjádření svých myšlenek nebo 
ke spolupráci na nějaké architektuře. 

Začal jste tvořit ze sádry prý proto, že byla 
levná. Ale vy už přece nepotřebujete koukat 
na cenu materiálu…
Později jsem si některé věci nechal odlít 
do bronzu, ale sádru jsem obdivoval a obdivuji 

jako krásný materiál, který je bílý, dá se brousit, 
a když se něco nepovede, lze to snadno opravit. 

Na druhé straně stačí pak chvilka nepozor-
nosti a neopatrného zacházení a socha se 
 rozbije…
Nesmí se s ní zacházet neopatrně.

Vy jste v šedesátých letech působil i  v za-
hraničí?
V  období liberalizace od  roku šedesát čtyři 
do roku šedesát devět, kdy jsme mohli vysta-
vovat bez kontrol a zákazů jakékoli umění. To, 
když bych se vrátil k vaší otázce, bylo v mém 
životě nejšťastnější období. Tehdy jsem se 
poprvé dostal do Paříže, po boku Adolfa Hof-
fmeistra, tehdejšího předsedy Českosloven-
ského svazu výtvarných umělců, který navrhl 
v  Paříži udělat výstavu Paris – Prague. Mohl 
jsem dělat instalaci a katalog k té výstavě. Ne-
bylo nic krásnějšího než odjet do Paříže s ta-
kovým znalcem toho města, jako byl on, trávil 
tam mnoho let.  A  to byla šťastná doba, ko-
runovaná mým stipendiem v malém městečku 
Vence na  jihu Francie, kde jsem trávil a  tvořil 
dva měsíce díky nadaci, kterou založili maďar-
ští manželé Karoly. Vytvořil jsem tam řadu bí-
lých abstraktních kreseb, které byly o tom, co 
vzniká, roste, chátrá a končí. 

Když jste měl takové kontakty, nenapadlo 
vás se do Francie po roce 1968 vrátit? Asi 
byste si zjednodušil nejen umělecký život. 
Když jsem se vracel z Vence, psal se červenec 
1968. A už tehdy ve  francouzských novinách 
Figaro byla otištěna mapa československa se 
zakreslenými vojsky Varšavské smlouvy kolem 
našich hranic. U nás se o tom nemluvilo. Vra-
cel jsem se s hrozným pocitem, který se vyplnil 
21. srpna.

Přesto jste neemigroval.
Je fakt, že jsem od roku šedesát sedm měl řadu 
přátel v Itálii, protože jsem tam dělal neobyčejně 
úspěšnou přehlídku Československého umění 
v Turíně, a ti mi nabízeli, že by se o nás postarali 
a pomohli nám, kdybychom tam emigrovali. Ale 
odmítl jsem a raději nesl další útrapy, které mi 
tento režim přinesl. Také jsem tady měl rodiče. 
Říkal jsem si, že pokud nejsem zavřený v cele, 
kde bych nemohl tvořit, ale mohu pracovat 
ve svém ateliéru, tak mi to stačí. 

Z čeho vaše rodina těch dvacet let žila? 
Částečně z úspor za moje ilustrace a částečně 
se začala objevovat možnost prodeje v cizině, 
protože zde byla agentura Artcentrum, která 
měla ve  svém programu prodávat umělecká 
díla do  zahraničí. V  roce sedmdesát tři jsem 
dostal nabídku dělat přehlídku v Miláně a pro-
střednictvím tohoto Artcentra tam vyvezl své 
věci. Ony se všechny prodaly. Peníze samo-
zřejmě přišly Artcentru, to si strhlo třicet nebo 
padesát procent z prodeje a my dostali bony. 

Co vás přivedlo do Prahy 6?
To byla opět jedna z  těch světlých chvilek 
ve  špatném období. V  roce šedesátém jsme 
takhle večer potkali s manželkou naše známé, 
kteří šli z nějaké schůze, kde prý akorát odmítli 
stavbu řadového domku v Dejvicích. Odpově-
děli jsme jim, že my bychom o něj zájem měli. 
Bydleli jsme – tehdy už se dvěma dětmi – stá-
le v  ateliéru, a  to nebylo jednoduché. Přihlá-
sili jsme se do družstva na filozofické fakultě 
a dostali možnost vybudovat tento náš řadový 
čtyřdomek.

Vím, že jste autorem předmostí Nuselského 
mostu, fasády naší ambasády v  Londýně, 
ale najdeme nějakou vaši realizaci také 
na šestce? 
Bohužel. Vzpomínám si, že jsem dělal i řešení 
mostu u  Bubenečského nádraží do  Papíren-
ské, ale nějak to nevyšlo. 

Máte zde vyhlídnuté místo, kde byste rád 
nějakou svou instalaci viděl? 
Dneska bych se bál vystavovat v  exteriéru. 
Všechno je vystaveno nebezpečí posprejování.

Letos jsme ovšem mohli navštívit vaši 
 výstavu ve Ville Pellé, nyní máte další v So-
vových mlýnech. Byla to náhoda, nebo  
plán, mít v hlavním městě dvě výstavy v jed-
nom roce? 
Náhoda to nebyla. Ve  Ville Pellé kurátor Petr 
Volf přišel s nápadem srovnat díla staré gene-
race, což jsem byl já, a mladé, tu zastupoval 
Karel Štědrý. Chtěl tak ukázat podobnosti, 
které se v  našich pracích vyskytují. Výstava 
v Sovových mlýnech je vlastně splněním mého 
dávného očekávání. Paní Medu Mládkovou 
jsem poznal už v roce šedesát devět na výsta-
vě ve Valdštejnské jízdárně, kde bylo vystave-
no moderní americké malířství. Ona kvůli tomu 
přijela do Prahy, navštívila můj ateliér a od té 
doby jsme se nejen znali, psali si, ale když 
byla v Praze, doprovázel jsem ji po ateliérech, 
ukazoval díla přátel, které kupovala a odvážela 
do  Washingtonu. Dokonce jsem jí ty Sovovy 
mlýny doporučil koupit. Ona snila o  budově, 
v níž bývalo policejní muzeum, a  já jí tu myš-
lenku rozmluvil. Šlo původně o  klášter, který 
patřil církvi a také jí ho vrátili. Zatímco Sovovy 
mlýny byly prázdné. 

Vybíráte si místo pro výstavu i  podle pro-
storu, který nabízí? A jsou galerie, které se 
vám nelíbí?

„Všechno je 
vystaveno nebezpečí 

posprejování.“

„Začal jsem tvořit 
pomocí rad své  

ženy, která sochařství 
studovala.“
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Neodmítl jsem nikdy. Ale vždy se nejprve se-
známím s prostorem a podle něj vybírám věci, 
které budu vystavovat, a také organizuji jejich 
uspořádání. Má studia scénografie se přenes-
la do sochařství a jedna má socha na výstavě 
v  Londýně byla nazvána Instalace. Tím jsem 

pochopil, že já nedělám hmotu sochy, ale 
prostorové uspořádání toho díla. Proto jsem 
v roce devadesát dostal nabídku na Akademii 
výtvarných umění vyučovat nový program na-
zvaný Socha–instalace. 

Vracíte se ke svým dílům i později a  třeba 
kresby či obrazy doplňujete?
Ne, jestliže člověk ukončí nějaké dílo, tak je ho-
tové. I když může mít své nedokonalosti. Je to 
intuice, která je jedním z podkladů myšlenky, 
co chci udělat. Během mé práce se ta myšlen-
ka mění, doplňuje a  zdokonaluje, ale v určité 
chvíli má umělec pocit, že to je hotové. 

Patříte k autorům, jejichž díla se kopírují. Je 
to ke zlosti, nebo pro autora čest, že ho lidé 
napodobují? 
Ne, je to k  naštvání! Když jsem poprvé viděl 
svoji Stavbu číslo dvě okopírovanou Domini-
kem Langem, tak jsem navrhoval, aby ta kopie 
byla zničena. Není nic snadnějšího než ty věci 
napodobit, a k tomu bez mého vědomí a sou-
hlasu. Výtvarná díla jsou díla, která autor vytvo-
řil. Nikoli aby je někdo rozmnožoval. 

Vy jste založil Nadaci Stanislava Kolíbala. 
Co je jejím cílem? 
Víte, já tady dlouho nebudu, žena zemřela 

letos a děti jsou už také určitého věku. Chtěl 
jsem, aby ateliér v Rooseveltově ulici, který byl 
původně vytvořen pro návrh nějaké Masaryko-
vy sochy a kde tvořím od  roku šedesát šest, 
se všemi mými pracemi zůstal zachován pro 
budoucnost. 

Můžeme se tedy těšit, že nám v Praze 6 při-
bude třeba Galerie Stanislava Kolíbala? 
Může být, protože je to nadační majetek. Lze 
tam na náměstíčku i dobře zaparkovat.

Vaše umění je spjato s architekturou, inspi-
ruje vás třeba prostředí Hanspaulky? Baba? 
Obdivuji je. To bylo šťastné období, kdy vznik-
la Baba. Měli jsme za  první republiky vel-
mi dobré architekty, kterým se toto podařilo 
 zrealizovat. 

Jak si rozumíte se současnou architekturou? 
I když jsem měl dříve s architekty dobré kon-
takty, nyní se trochu ztrácím. Přesto jsem byl 
vyzván v roce 2019 k účasti na Bienále v Be-
nátkách, kde jsem před vchod vytvořil pětime-
trovou sochakresbu. 
Také jsem navrhl dvacetimetrovou zeď z cihel 
a  železa ve  Vysočanech, vyhrál jsem soutěž 
na  stanici metra D Nové Dvory… Nevím ov-
šem, kdy ty stavby budou hotové. 

Stanislav Kolíbal  
(*11. 12. 1925) 
–  vystudoval grafický design na Vysoké 

škole uměleckoprůmyslové a scénografii 
na Akademii múzických umění v Praze

–  ve svých sochách, instalacích a kresbách 
se snaží zachytit samotnou podstatu bytí

–  jeho díla jsou zařazena na významné 
mezinárodní výstavy, včetně Guggenhei-
mova muzea v New Yorku

–  často se podílí na uměleckém ztvárnění 
staveb, je autorem 111 metrů dlouhé-
ho předmostí Nuselského mostu nebo 
šestnáctimetrového reliéfu jako součást 
fasády české ambasády v Londýně

–  v roce 2005 obdržel od prezidenta 
medaili Za zásluhy a je i laureátem Ceny 
Ministerstva kultury ČR za přínos v oblas-
ti výtvarného umění

–  v roce 2020 získal čestné občanství 
 Prahy 6 
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Vánoce v Praze 6 se po dvou 
letech vrací do Šabachova parku 
v tradičním a oblíbeném formátu. 
Nebude chybět adventní kulturní 
program s vánočními trhy a ná-
městí s koňmi ožije světelnou 
výzdobou i vůní punče.  

Vánoční program potrvá od 9. do 25. prosince 
a nabídne řadu atraktivních koncertů mladých 
i  osvědčených interpretů. Zahajovacího kon-
certu se ujme 9. 12. v 16 hodin Ústřední hud-
ba Armády ČR v kostele Husova sboru a zvuk 
bude přenášen do prostoru náměstí. Na ven-
kovním podiu pak odehraje první koncert Ka-
teřina Marie Tichá s  Banjeez. Během dvou-
týdenního programu vystoupí například Ivan 
Hlas Trio, písničkář Michal Horák, kapela Zrní, 

Bára Hrzánová s kapelou a řada dalších. „Volili 
jsme především neokoukané a často oceňova-
né kapely z oblasti folku a  lidové hudby, což 
jsou žánry, které mají odjakživa k  Vánocům 
a jejich atmosféře nejblíže. Návštěvníky čekají 
vystoupení plná krásné hudby, servírovaná vy-
nikajícími hudebníky,” říkají k dramaturgii orga-
nizátoři ze spolku Nerudný fest, kteří program 
připravili. Hlavní koncerty každý den od 19 ho-
din doplní odpolední vystoupení dětí a žáků ze 
šestkových škol a školek, taneční vystoupení, 
divadelní představení pro děti nebo autorská 
čtení ve  spolupráci s  městskou knihovnou. 
„Myslím, že Šabachův park v kombinaci s hu-
sitským kostelem se jako centrum vánočních 
oslav v Praze 6 už chytnul. A  taky dostávám 
zpětnou vazbu, že se lidé po dvouleté pouze 
na vánoční trh i koncerty těší,“ konstatuje radní 
pro kulturu Jan Lacina (STAN). Víkendová od-

poledne budou již od dvou hodin patřit vánoč-
ním dílničkám a zájemci si budou mít možnost 
vytvořit vlastní ozdoby a dekorace. 20. prosin-
ce od 17 hodin se odehraje představení Živého 
betléma, které se po loňské úspěšné premiéře 
přesouvá do kostela Husova sboru z Písecké 
brány. „Finále adventního programu i letos ob-
stará 25. prosince Rybova mše vánoční v po-
dání orchestru Praga Sinfonietta, sboru Vox 
Pragae, skvělými sólisty, a to vše pod taktov-
kou Miriam Němcové,“ dodává Lacina. 
Po celou dobu bude náměstíčko doplněno ko-
morními adventními trhy s vánočními ozdoba-
mi, dřevěnými i  koženými výrobky, rostlinnou 
kosmetikou a  drobnými dárky. Vánoční bar 
nabídne teplé nápoje na zahřátí a ve stáncích 
narazíte na vánoční menu jako je rybí polévka, 
husí speciality, klobásy z divočiny nebo belgic-
ké hranolky. 

Advent na šestce nabídne opravdovou 
vánoční náladu 

Karlínské
Spektrum

Stanice
techniků

Stanice
přírodovědců

Stadion
mládeže

Klub
Klamovka

Jezdecké stř.
Zmrzlík

Stanice techniků DDM hl. m. Prahy   Pod Juliskou 2a, Praha 6
www.ddmpraha.cz

Adventní den
s techniky

10. 12. 2022
13.00–17.00

Praha 6 srdečně
zve na 

prosinec 2022
až únor 2023

denně 9–21 hod.
(ne)KONEČNÁ Vypich 
areál DDM Praha 6

školička bruslení, 
občerstvení, půjčovna bruslí  
a doprovodný program

* všední dny od 9 do 12 hod. může být led 
rezervován pro školy a školky – podrobnosti 
na webu kluziště

www.kluzistevypich.cz

Bruslení 
na Vypichu
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Procesí aneb monumentální fan-
taskní kabaret – tak se jmenuje 
sousoší předního sochaře, malíře 
a výtvarníka Richarda Štipla. Je 
největší v České republice a le-
muje OC Šestka. 

„Na začátku nebyla jasná vize, díky tomu jsem 
měl volné ruce. A tak vznikla série fantaskních 
kreseb, u  kterých jsem nechal pracovat buj-
nou fantazii a čerpal z příběhů, snů, archety-

pů, pohádek, mýtů a nekonečného vizuálního 
toku obrazů na  internetu a  sociálních sítích,“ 
vysvětluje výběr motivů Richard Štipl. Dílo 
je komponováno do  volně navazujících mini 
příběhů, vztahů a  souvislostí. Každá část má 
svůj pracovní název: Love Protest, Království 
a Šemík, Havran králem, Společenská hierar-
chie, Architektka, Freddie a osel, Našeptávač 
či Brémští muzikanti. Sousoší Procesí tak roz-
šiřuje venkovní uměleckou expozici, jejíž prvo-
tinou se stala čtyřmetrová nerezová instalace 
Vodní elektrárna od Lubomíra Typlta.

Přesně před padesáti lety – v roce 
1972 – se poprvé objevilo v kos-
tele u svatého Matěje v Dejvi-
cích několik perníkových figurek 
– vznikla tak tradice unikátního 
betlému. Prohlédnout si ho bude-
te moci i letos.  

Perníkový betlém, obsahující desítky krásně 
zdobených figurek, si v  kostele svatého Ma-
těje můžete prohlídnout o vánočních svátcích 
a také po celý leden. Od 24. do 26. prosince si 
lze odtud odnést i betlémské světlo.
Otevírací hodiny perníkových jesliček jsou: 
	� 17. a 18. 12. od 11 do 17 hodin
	� 24. 12. od 11 do 15 hodin
	� 25. a 26. 12. od 11 do 17 hodin
	� 31. 12. a 1. 1. od 11 do 17 hodin.

Každý lednový víkend od  14 do  17 hodin. 
Změna otevírací doby je vyhrazena, neboť 
zpřístupnění a hlídání kostela zajišťují neplace-
ní dobrovolníci ve svém volném čase. 

Největší sousoší v republice? Najdete  
ho na šestce

Půlstoletí perníkových jesliček 
u Matěje

Bezbariérové 
prohlídky Velkého 
strahovského 
stadionu
Organizace Open House 
Praha připravila na ob-
dobí vánočních svátků 
25. a 26. 12. speciální 
bezbariérové komentované prohlídky 
Velkého strahovského stadionu. 
Určeny jsou zejména pro osoby s  omeze-
nou pohyblivostí, jako jsou senioři, návštěv-
níci o  berlích s  chodítkem či na  vozítku 
a  jejich doprovod. Účastníci si prohlédnou 
stadion z horní části západní tribuny, kam 
mohla kdysi vstoupit pouze honorace.
Více info a vstupenky na https://www.
openhousepraha.cz/kalendar-akci/.

Autor sousoší 
Richard Štipl
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Skautský oddíl z Bubenče se 
společně se zástupci ze Skaut-
ského institutu a dendrologem 
Alešem Rudlem vydali po stopách 
alejí, respektive jedné aleje, která 
spojovala Pražský hrad s Králov-
skou oborou a dnes se jí říká Pod 
Kaštany. 

Cílem setkání bylo vydat se do minulosti, zjis-
tit, proč aleje vůbec vznikaly, a poznat přínosy 
a problémy stromů v Praze. Během procházky 

se skauti s odborníkem bavili i o tom, jak mo-
hou pomoci s péčí o stromy – tedy nejen je ne-
poškozovat, ale třeba v horkých letních dnech 
pomoci s jejich zaléváním. 
Další příležitostí, jak pomáhat, je nahlášení 
poškozených stromů pomocí aplikace Tree 
Check. Pomocí fotografií vám pomůže určit 
druh stromu, dá vám informaci, nakolik zchladí 
rozpálenou ulici. Můžete také pomoci informo-
vat o jeho stavu a stromy, které jste už nafotili, 
si můžete shromažďovat v  herbáři. Vycházka 
se konala v  rámci projektu Mikroadaptace, 
který řídí Skautský institut. 

Praha pohledem malíře a snílka – 
tak se jmenuje prosincová výsta-
va ve Skleněném paláci. Nabídne 
obrazy Josefa Balka. 

Původem jihočeský malíř nyní žije v  Praze 6. 
Od roku 2015, kdy se přestěhoval do hlavního 
města, jsou jeho tématem převážně pražská 
zákoutí. A  právě do  nich vás zavede výstava 
za  výlohami Skleňáku na  náměstí Svobody. 
Obdivovat můžete rozmanitost a historii míst, 
která možná míjíte bez většího povšimnutí. 
Třeba vás zaujmou romantické uličky, krásně 
opravené domy a  jejich průčelí a  půjdete se 
na ně podívat během vánoční vycházky.
Josef Balek maluje už pouze technikou akva-
relu a v roce 2018 byl mezi vystavujícími čes-
kými zástupci na  největší akvarelové výstavě 
a výběru světa v galerii Mánes, kde svou tvor-
bu představilo více než 450 umělců z 66 států. 

Adventní  
a vánoční koncerty

	� 1. prosince se od 17 hodin koná tradiční Vá-
noční koncert v Národní technické knihov-
ně s tematikou filmových melodií v podání 
Komorního souboru Filmové filharmonie. 
Akce proběhne v Hale služeb NTK a v  je-
jím rámci se mohou zájemci od  16 hodin 
během komentovaných prohlídek seznámit 
s historií knihovny a architekturou budovy.

	� 7. prosince v  18 hodin začíná Adventní 
koncert v  libockém kostele sv. Fabiána 
a Šebestiána. Vystoupí na něm sbor Naša 
Dědina pod vedením sbormistryně Pavly 
Fendrichové. Těšit se můžete také na žá-
kovský orchestr. Překvapením v programu 
budou vystoupení zajímavých hostů.  Celý 
program si pro vás připravili pedagogové, 
rodiče a žáci waldorfských tříd ZŠ Dědina.

	� 11. prosince si můžete nedělní dopoledne 
zpříjemnit od 11 hodin na Vánočním kon-
certu dětského souboru Dejvická píšťalka. 
Proběhne v  Tereziánském sále v  areálu 
Břevnovského kláštera. 

	� 13. prosince v 19 hodin pokračuje v kostele 
Církve československé husitské ve  Wuch-
terlově ulici cyklus Břevnovských hudebních 
setkání, a  to Adventním koncertem legen-
dárního souboru Linha Singers. Ten byl za-
ložen zpěvákem, skladatelem a dirigentem 
Jiřím Linhou v  roce 1963. Osobitý způsob 
vokálního zpěvu byl částečně inspirován 
belgickým souborem Les Swingle Singers 
s nezaměnitelným projevem interpretujícím 
zejména barokní hudbu. Jiří Linha sice letos 
zemřel, soubor však hraje dál.

Skauti pomáhají stromům 

Tradice Svátku 
světla založena 
Až pět stovek lidí přilákal Svátek světla: 
Podhoubí hub, organizovaný Komunitní za-
hradou Libóza ve  spolupráci s  kolektivem 
výtvarníků okolo Sdružení Roztoč, kteří se 
ujali světelných instalací. Velký zájem pře-
svědčil organizátory, že má smysl podob-
nou akci uspořádat opět za  rok, jen téma 
se změní. 

Vánoční výstava ve Skleňáku
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Přijďte si  
pro betlémské světlo
Skauti z hanspaulských středisek Pplk. Vally a Javor budou 
letos opět společně rozvážet 
betlémské světlo.

Můžete si pro něj přijít ve  čtvrtek 
22. prosince na tato místa nebo se 
rovnou připojte k  průvodu skaut-
ských středisek na celé trase.

	� 16.30 Hanspaulka (před 
Tescem) 

	� 16.50 Duchoslávka (u kaple 
sv. Michala)

	� 17.10 Hadovka (v parku pod 
panelákem)

	� 17.30 Ořechovka (u kina)

26.11. l 3.12. l 10.12. l 17.12.
Každou sobotu 8 -14 hod.

ČTVRTEK 22.12.
Mimořádný vánoční trh od 8 do 16 hodin 

Přijďte si nakoupit zeleninu, pečivo, ryby, cukroví,  
adventní věnce, stromky, chvojí i drobné dárky.

Čeká vás bohatý sortiment, občerstvení, svařené víno.
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Od 8. prosince do 31. ledna probíhá ve Studijním 
a dokumentačním centru Norbertov výstava ... lepší 
architektura i život.

Funkcionalistickou vilu na Velvarské 1 si nechal postavit podnikatel ži-
dovského původu František Leo Perutz podle návrhu Ernsta Mühlsteina 
a Victora Fürtha v roce 1937. V roce 2019 se vila dostala do správy Muzea 
romské kultury, které v  jejích prostorách aktuálně buduje svoji čtvrtou 
pobočku — Centrum Romů a Sintů v Praze. Nejen o  této vile je výsta-
va … lepší architektura i život, kterou připravila historička Muzea romské 
kultury Petra Svobodová. Seznámit se tak můžete s architekturou a his-
torií vily, ale i plány, jak s ní naložit do budoucna.
Muzeum hlavního města má v závěru roku otevřeno takto: 
24. 12. prohlídky pouze v 10.00 a 12.00, studijní a dokumentační centrum 
otevřeno 9.45–13 hodin.
25. 12. prohlídky v 10.00, 12.00, 14.00 a 16.00 hodin, 
Studijní a dokumentační centrum otevřeno normálně
31. 12 a 1. 1. prohlídky pouze v 10 a 12 hodin, Studijní 
a dokumentační centrum otevřeno normálně. Informace 
na www.muzeumprahy.cz.

… lepší architektura 
i život 

Ne  27. 11. 
14.30 h  Rukodělné  
 tvořivé dílny   
	 pro	veřejnost

 Zapálení	1.	svíčky	 
	 adventního	věnce
 
 Stará Praha  
 ve fotografiích 
	 zahájení	výstavy

16.30 h Sedmihlásek  
	 koncert	dětského	 
	 pěveckého	sboru	

17.00 h  Rozsvícení  
 vánočního stromu  
	 zástupci	MČ	Praha	6 

So  3. 12. 
11.00 h Přijede Michal ze školky   
 představení	
	 Michala	NesvadbyNe  4. 12. 

15.00 h Yellow Sisters  
	 Vánoční	koncert Po  5. 12. 

17.00 h Mikulášská nadílka   
	 Divadlo	ProcityPo  12. 12. 

17.00 h  Vánoční koncert  
 žáků	ZUŠ	Petřiny

Út  13. 12. 
16.00 h Adventní koncert  
 klasické	a	známé	melodie	 
	 v	podání	komorního	tria 
	 (ve	spolupráci	s	Fresh	senior) 

Ne  18. 12. 
11.00 h  Pohádky na vánoce   
	 Divadlo	Pohádka

Út  20. 12. 
17.00 h  Česká mše  
 vánoční J. J. Ryba  
	 SOŠ	a	Gymnázium	Evropská

Pá  23. 12. 
15-18 h  Betlémské světlo   
	 tradiční	distribuce	 
	 českými	skauty

27.11. – 23. 12. 2022
Tradiční vánoční oslavy  
MČ Praha 6

Otevřeno	denně	od	11	do	19	hod	
kromě	pondělí

Na	všechny	akce	vstup	volný	
Změna	programu	vyhrazena	
Akce	vznikla	za	finanční	podpory	 
MČ	Praha	6

✳Advent v Písecké bráně
Písecká	brána,	K	Brusce	5,	 
Praha	6,	Hradčany	

www.piseckabrana.cz,	 
info@piseckabrana.cz,	233	321	313,	
facebook.com/piseckabrana
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	� Spolky

Stránka spolků a občanských iniciativ Prahy 6
publikuje názory jejich členů činných v Praze 6. Příspěvky zasílejte na spolky-redakce@praha6.org. Archiv a plné  verze článků 
na praha6.org. Texty nevyjadřují postoje MČ, odpovídají za ně podepsané spolky a iniciativy. 

Letem světem
Od 13.prosince se před zámkem Veleslavín uskuteční výstava na téma Zámek Veleslavín v kraji-
ně.   Čistička na Císařském ostrově by v bu doucnu mohla z odpadních vod zajistit vytápění až 
pro 200 tis. lidí.   Koncem listopadu se měla rozběhnout stavba trolejbusové linky z Veleslavína 
na letiště. Přijde na 354 mil. Kč, svézt bychom se měli do roka a čtvrt.   Milion a tři čtvrtě bude 
stát letošní vánoční osvětlení.   Park Lazáro Cárdenase u ZŠ A. Čermáka bude rekultivován 
za 28 mil. Kč.   Ve Džbánu koupání Molepo nedovolilo, světélkující Lumina Park v areálu ano. 
  Probíhá obnova stromořadí v Dělostřelecké ulici.

J. Škvor, J. Koňaříková, Společně pro 6

Zájmem spolků sdružených ve Společně pro 6 
je, aby „šestka“ zůstala přívětivým místem 
ke  spokojenému bydlení, práci a  trávení vol-
ného času. Vedeni tímto zájmem se snažíme 
zabránit současné nežádoucí zástavbě zele-
ných ploch, necitlivé výstavbě zvláště v  pa-
mátkových zónách Prahy 6 a nekoncepčnímu 
řešení dopravy. Přejeme si, aby občané měli 
možnost spoluvytvářet budoucí podobu Pra-
hy 6 při zachování jedinečných krajinných a ar-
chitektonických hodnot. Od roku 2014 se sna-
žíme o smysluplnou spolupráci s MČ Praha 6. 
Na  základě memoranda o  spolupráci s  MČ 
Praha 6 se členové spolků zapojili do  práce 
komisí a  pracovních skupin, pravidelně jsme 
se setkávali se zástupci radnice. Ve spolupráci 
s MČ Praha 6 jsme zorganizovali veřejné připo-
mínkování návrhu metropolitního plánu.

Považujeme za  dobré, aby nově zvolené za-
stupitelstvo pokračovalo v  aktivitách, které 
si společně se zástupci spolků předsevzalo 
v předchozích volebních obdobích. Především 
aby se přihlásilo k  memorandu o  spolupráci. 
Aby se opět konala pravidelná setkání radnice 
se spolky, ideálně přenesená na úroveň čtvrtí, 
a tak bylo možné věnovat se problémům v po-
třebném detailu. Zároveň je to i cesta, jak zvýšit 
podíl občanů na utváření současné a budoucí 
podoby Prahy 6. Aby byli zástupci spolků opět 
přizváni do práce komisí a pracovních skupin 
a byla zachována tato stránka spolků v radnič-
ním časopise Šestka.

Přejeme si, aby MČ s občany projednala dlou-
hodobou vizi rozvoje. Je důležité zapojovat 
občany do připravovaných záměrů od samého 
počátku. Participace neznamená jen občany 
informovat o hotových návrzích, ale především 
získávat zpětnou vazbu od veřejnosti od oka-
mžiku, kdy se záměry teprve začínají defino-
vat. Očekáváme transparentní jednání radnice, 
jehož součástí bude zveřejňování srozumitel-

Jaká bude spolupráce s novou radnicí?
ných a přehledných informací, včetně otevření 
jednání komisí pro veřejnost.

V oblasti územního rozvoje spoléháme na  to, 
že radnice bude trvat na připomínkách k me-
tropolitnímu plánu z  roku 2018 a 2022 a pat-
řičně zohlední i  připomínky a  požadavky ve-
řejnosti. Očekáváme, že nové zastupitelstvo 
dohlédne na to, aby rozvoj Prahy 6 byl vyváže-
ný, udržitelný a v souladu s veřejným zájmem. 
Metropolitní plán ve svém měřítku toto, bohu-
žel, nezajišťuje. Žádáme proto, aby pro při-
rozené menší územní celky s vlastními osami 
a lokálními centry byly zpracovány územní stu-
die a dle potřeby dopracovány regulační plány 
stanovující jasná pravidla rozvoje těchto celků. 
Jako vzor pro další území by měla posloužit 
územní studie Šárka, která vzešla z  iniciativy 
spolků a která již byla schválena MČ. Součas-
ně očekáváme, že závěry studie Šárka budou 
využívány pro rozhodování o území, které stu-
die definuje. 

Z konkrétních projektů bychom uvítali v rámci 
rozvoje Hradčanské vytvořit náměstí jako zele-
ný park, kam se sbíhají bezpečné zelené trasy 
Prahy 6; obnovit nábřeží Vltavy podél Podbab-
ské; na  Petřinách vymezit náměstí pro veřej-
ně prospěšnou stavbu – kulturní sál a divadlo; 
protáhnout tramvajovou trať z Petřin na Bílou 
horu; zpřístupnit areál veleslavínského zám-
ku  jako centrum kultury a odpočinku, rozvíjet 
Evropskou jako městský bulvár s  navazující 
městskou infrastrukturou a  vzrostlou zelení;  
Šárkou vést páteřní pěší cestu a po horní hraně 
propojit Podbabu až na  Džbán šáreckou ho-
rizontálou; podpořit městský bulvár s tramvají 

od Kobylis do Ruzyně a odtud tuto tramvajo-
vou tangentu propojit od Drnovské až do Řep; 
pro Ruzyň regulačním plánem zajistit ochranu 
městské zeleně, rozvoj místního centra a pro-
pojení uliční sítě; rozvoj Nové Ruzyně vyvážit 
velkým důrazem na  rozvoj služeb a  městské 
vybavenosti v  okolí Drnovské a  Dlouhé míle; 
rozvíjet stávající centra oddechu a  zeleně 
(Džbán, Libocký rybník), a ne je zastavovat.

Očekáváme, že nové vedení radnice bude 
provádět aktivní městský management a koor-
dinaci všech činností a záměrů na území MČ 
před tím, než o  nich budou orgány veřejné 
správy rozhodovat. Rozvíjet aktivity města tak, 
aby se jednotlivé záměry a  projekty vzájem-
ně podporovaly a přispívaly k  rozvíjení města 
pro život. Spoléháme, že nové vedení radnice 
bude uplatňovat všechna nařízení a  zákonná 
opatření v  oblasti udržitelného rozvoje, zdra-
vého životního prostředí a v oblasti památko-
vé péče a že bude postupovat proti necitlivým 
a předimenzovaným zástavbám v celé Praze 6. 

Očekáváme, že nové vedení se postaví čelem 
klimatické výzvě a  bude realizovat opatření 
k  implementaci Klimatického plánu Prahy na-
vržená pracovní skupinou a schválená zastupi-
telstvem v červnu tohoto roku.

Těšíme se na plodnou spolupráci v novém vo-
lebním období!

Jarka Koňaříková, Vladan Hodek, Pavel 
Charvát, Jirka Škvor, Lenka Špičáková, Jiří 
Hušek, Jindra Kvapilová, Veronika Zapleta-
lová, Společně pro Šestku 



Advent
                 v Kaštanu

Vánocní koncerty, 
divadelní predstavení

pro malé i velké diváky,
 výroba ozdob a drobných 

dárku ve výtvarných 
dílnickách, výstava detských 

prací z Atelieru Kaštan...

Celý program najdete na 

www.kastan.cz
Bělohorská 150, 169 00 Praha 6

spojení: zastávka U Kaštanu, tram 22, 25, 97

Adventní program v Kaštanu podporuje MČ Praha 6.

Na všechny pohádky vstup zdarma!

HUD-
BA O 
TŘETÍ 
V ATRIU 
NA 
ŽIŽ-
KOVĚ

ABONMÁ v přístupné ceně na rok 2023 je již 
v prodeji! Majitelé abonentní vstupenky si 
vychutnají ke každému koncertu šálek kávy 
nebo čaje zdarma. 

Všechny koncerty se konají vždy v sobotu v 15:00. 
990 Kč / Studenti, senioři, ZTP a ZTP/P 690 Kč

Klasika, 
která udělá 
radost vám 
a vašim 
blízkým po 
celý rok.

Otevírací doba pokladny: 
každou středu od 11:00 do 14:00

atriumzizkov.cz

Čajkovského 12/12a 
Praha 3, 130 00
T: +420 778 722 693

 7. 1. |  KATEŘINA 
  KONOPOVÁ 
  & IRINA 
  CHERKASHYNA

 11. 2. |  DUO TERES

 11. 3. |  PUNKT

 8. 4. | LUKÁŠ DVOŘÁK

 13. 5. |  QUASI TRIO

 9. 9. |  CONTRIOLOGY

 14. 10. | MATĚJ DIVIŠ 
  & ANTONÍN   
  PROCHÁZKA

 11. 11. | MICHAELA 
  AMBROSI 
  & JIŘÍ HAVRLANT

Slánská 381/10
Praha 6-Řepy

(křižovatka ulic 
Plzeňská-Slánská)

GSM: 602 501 191
tel.: 235 325 659

Provozní doba: 
PO–NE 

(po telefonické 
dohodě)

Vánoční dárek, 
který potěší.

Objevte SVĚT DOKONALÉ PÉČE v Kosmetickém studiu GERnétic

P
ý p

Nabízíme vám:
 Péči o obličej, tělo a poprsí.
 Intenzivní omlazující kúry.
 Zeštíhlující a anticelulitidní zábaly.
  Ošetření akné a dalších kožních problémů.
 Hlubokou relaxaci a pohodu.
 Prodej kosmetiky GERnétic.
 Kosmetickou poradnu.

Nevíte si rady 
s Vánočním dárkem? 
Zakupte pohodlně a rychle 
online dárkový poukaz.

E-mail: kosmeticke.studio@gernetic.cz
www.StudioGernetic.cz

KOSMETICKÉ STUDIO GERNÉTIC

KS Gernetic-inzerceSestka-2022-masaze_102x143mm-fin.indd   1S Gernetic-inzerceSestka-2022-masaze_102x143mm-fin.indd   1 7.11.2022   9:45:037.11.2022   9:45:03
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	� Kulturní programy

Divadlo S + H
Dejvická 919, Praha 6, tel.: 224 316 784, 
https://spejbl-hurvinek.cz

2. 12. 10:00 a 17:00
Hurvínkův Mikuláš
3. a 4. 12. 10:30, 14:00 a 16:30
Hurvínkův Mikuláš
5. a 6. 12. 10:00
Hurvínkův Mikuláš
7. 12. 10:00 a 17:00
Hurvínkův Mikuláš
8. 12. 10:00
Hurvínkův Mikuláš
9. 12. 10:00
Jak s Máničkou šili všichni čerti
10. 12. 10:30
Jak s Máničkou šili všichni čerti
11. 12. 10:30, 14:00 a 16:30
Jak s Máničkou šili všichni čerti
12. 12. 10:00
Jak s Máničkou šili všichni čerti
13. 12. 10:00 a 17:00
Jak s Máničkou šili všichni čerti
14. 12. 10:00 a 14:30
Jak s Máničkou šili všichni čerti
15. 12. 10:00
Jak s Máničkou šili všichni čerti
16. 12. 10:00 17:00
Hurvínkovo přání
17. a 18. 12. 10:30 14:00 16:30
Hurvínkovo přání
19. – 22. 12. 10:00 a 17:00
Hurvínkovo přání
28. a 29. 12. 14:00 a 16:30
Hurvínkova Nebesíčka
30. 12. 10:30 14:00
Hurvínkova Nebesíčka

Dejvické divadlo 
Zelená 15a, Praha 6. Pokladna a rezervace 
vstupenek: tel. 233 332 430, rezervace@
dejvickedivadlo.cz, https://www.dejvickedi-
vadlo.cz/#1

2. 12. Fifty / předpremiéra
3. 12. Fifty / I. premiéra
5. 12. Fifty / II. premiéra 
6. 12. Absolutno
7. 12. Racek
8. 12. Terapie
9. 12. Komplic
10. 12. Elegance molekuly
11. 12. Richard III.
12. 12. Fifty
13. 12. Přízraky
14. 12. Každý má svou pravdu
17. 12. Ucpanej systém
18. 12. Fifty
20. 12. Zásek
21. 12. Vzkříšení 

ANTI.KVARIÁT DD
9. 12. ve 20.00 / Co.media 
11. 12. v 16.00 / Matěj a čerti 
12. 12. ve 20.00 / Večer jedna báseň
19. 12. ve 20.00 / Játra

Divadlo Semafor
Dejvická 688, P 6, pokladna tel.: 233 901 384, 
vstupenky@semafor.cz, www.semafor.cz
 

1. 12.  POCHODEM V CHOD aneb ZASTAVIT 
STÁT  

2. 12. Nižní Novgorod  
3. 12. Kdyby 1000 klarinetů od divadla k filmu  
4. 12. Patrola Šlapeto – Mikulášský koncert  
5. 12. Všechnopárty 
6. 12. Všechnopárty  
7. 12. Devatenáct tváří jazzu  
8. 12.  Bára Kodetová a Pavel Šporcl  

v Semaforu
9. 12. Můžem i s mužem 2  
10. 12. Dveře dokořán pro Žalmana  
11. 12. Petr Sovič a GRAMOFON  
12. 12. Domácí@štěstí.hned  
13. 12. Vánoční pohlednice  
14. 12. Vánoční pohlednice  
15. 12. Vánoční pohlednice  
16. 12. Vánoční pohlednice  
17. 12. Vánoční pohlednice  
17. 12.  Divadélko Romaneto  

– Vánoční pohádka
18. 12. Dveře dokořán pro Radka Tomáška  
19. 12. Vánoční pohlednice  
20. 12. Vánoční pohlednice  
21. 12. Vánoční pohlednice  
22. 12. Vánoční pohlednice  
23. 12. Vánoční pohlednice  
29. 12. Návštěvní den u Miloslava Šimka

Villa Pellé
Pelléova 91/10, Praha 6, tel.: 224 326 180, 
info@villapelle.cz, https://villapelle.cz

Výstava: do 20. 1. 2023 / Pištěk & Pištěk:  
Dva světy

Komentované prohlídky
13. 12. 18:00
17. 1. 18:00

Ateliér Pellé
10. 12. 14:00–15:30 / Vánoční dílna pro malé 
i velké: Originální svíčky

Škola ilustrace 
11. 12. 14:30–16:30 / Ilustrace je legrace

Nedělní škola umění hrou
4. 12. 14:00–15:30 / Animační dílna
11. 12. 14:00–15:30 / Litografická dílna

Kaštan – scéna 
Unijazzu
Bělohorská 150, Praha 6, www.kastan.cz, 
e-mail: kastan@kastan.cz

1. 12. 17:00 Bilance dětských prací Atelieru 
Kaštan /Vernisáž.  Vstup volný
1. 12. 19:30 KONCERT / Lyssa, Fetch!, 
UKWLT
2. 12. 20:00 KONCERT / My3.avi
3. 12. 15:00 ADVENT / Divadlo Absolon:  Do-
pis Ježíškovi. Vstup zdarma
3. 12. 16:00 ADVENT / Workshop pro malé 
i velké. Vstup zdarma
3. 12. 20:00 Předvánoční setkání Osamělých 
písničkářů
4. 12. 15:00 ADVENT / Loutky v nemocnici: 
Klidné Vánoce. Vstup zdarma
4. 12. 18:00 ADVENT / Ženský pěvecký sbor 
Cantoria. Vstup zdarma
5. 12. 19:00 PŘEDNÁŠKA / Pavel Svoboda – 
Omán
6. 12. 18:30 Přednáška Z. Lukeše:  Zajímavé 
stavby na EXPO v Dubaji a nové dominanty 
ve Spojených arabských emirátech.
7. 12. 20:00 KONCERT / Inženýr Vladimír 
(rockband), Tajné slunce
8. 12. 20:00 KONCERT / Jiří Konvrzek & Petr 
Dvorský: křest alba
9. 12. 20:00 Vánoční setkávání: David Poma-
hač, Jakub König, Linda Arbanová, Jiří Imlauf, 
Tali a Cyril Kaplan.
10. 12. 15:00 ADVENT / Buchty a loutky: 
Andělíček Toníček. Vstup zdarma 
10. 12. 16:30 ADVENT / Koncert Atelieru 
Kaštan pro rodiče s dětmi. Vstup zdarma
10. 12. 20:00 KONCERT / Jaroslav Hutka
11. 12. 15:00 ADVENT / Koncert Atelieru 
Kaštan pro rodiče s dětmi. Vstup zdarma
11. 12. 16:00 ADVENT / Workshop pro malé 
i velké. Vstup zdarma
11. 12. 19:00 KONCERT / VU57: Večer k vý-
ročí prvního vystoupení The Velvet Under-
ground.
Zahrají: Ondřejova bednička, Underground In 
The Prague a Iggylou and the Stutz Bearcat 
Jim Beamers, projekce raritních filmů.
12. 12. 20:00 KONCERT / Fénix, Ziriab
13. 12. 20:00 KONCERT / Bast
14. 12. 16:00 Sváťovo dividlo: Jak kočička 
s pejskem slavili Vánoce. Vstup zdarma
14. 12. 20:00 KONCERT / Honza Jícha s ka-
pelou
16. 12. 20:00 KONCERT / Terrible 2s
17. 12. 15:00 ADVENT / Dřevěné divadlo: Vá-
noční příběh, aneb cesta do Betléma. Vstup 
zdarma.
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17. 12. 20:00 KONCERT / Jan Burian
19. 12. 19:30 KONCERT / Marka Míková, 
Terezie Palková, Krystyna Skalická, Sylvie 
Krobová a Malé zuby
20. 12. 20:00 KONCERT / Zapomělsem, Post-
-hudba
21. 12. 20:00 KONCERT / Klec, Ty tři
22. 12. 20:00 KONCERT / Načeva & Zdivočelí 
koně

Výstava 
do 5. 1. 2023 
Bilance dětských prací Atelieru Kaštan 

Kino Dlabačov 
Bělohorská 24, Praha 6. Pokladna otevřena 
30 min. před začátkem představení.  
Změny programu vyhrazeny, program 
na www.dlabacov.cz a na facebooku dlaba-
cov.cz. Slevy: Kino Senior – 80 Kč, Středeční 
Kino Junior – 100 Kč, Studenti, senioři, ZTP 
a ZTP-P – 20 Kč ze vstupenky (nevztahuje se 
na již zlevněná představení).

3. 12. 13:00 Ukradená vzducholoď
  16:00 Vánoční putování s anděly/

divadlo
 18:00 příběh
 20:00 Fabelmanovi
4. 12.  14:00 Největší dar
 16:00 Princezna zakletá v čase 2
 18:00 Vstupenka do ráje
 20:00 Moonage Daydream
5. 12.  16:00 Můj otec, kníže/KINO SENIOR 
 18:00 Grand Prix
 20:00 Vánoční příběh
6. 12.  16:00 Tintoretto: Rebel z Benátek
9. 12.  15:00 VÁNOČNÍ BAZÁÁÁR 2022
  19:30 A cappella marathon /KAVÁR-

NA STAGE 
10. 12.  11:00 VÁNOČNÍ BAZÁÁÁR 2022 
 14:00 Websterovi
 16:00 Divnosvět
 19:30 Andy Čermák/křest LP 
  21:00 Hm.../KAVÁRNA STAGE 

 koncert 
 22:30 April /KAVÁRNA STAGE 
11. 12.   10:00 a 14:00 Smejko a Tanculjenka: 

Poď von! /KONCERT PRO DĚTI
 18:00 Šílená noc
 20:00 Top Gun: Maverick
12. 12.  16:00 Slovo/KINO SENIOR
 18:00 Il Boemo
 20:15 Grand Prix
14. 12.   16:00 Mikulášovy patálie: Jak to celé 

začalo
  19:00 Studentský Jam(ík) /DDM 

Prahy 6
 18:00 Grand Prix
 20:00 PSH Nekonečný příběh
15. 12.  16:00 Tizian: říše barev
  20:00 Topol Show Live: Mirek Topo-

lánek, Michal Půr, Dagmar Pecková, 
Bára Tachecí, Jindřich Šídlo 

17. 12.   14:00 Avatar: The Way of Water /
dabing

 17:30 Vánoční příběh
  19:30 Avatar: The Way of Water /

titulky
18. 12.   10:00 Štístko a Poupěnka: Bylo 

nebylo/KONCERT PRO DĚTI 
  14:00 Mikulášovy patálie: Jak to celé 

začalo
  16:00 Avatar: The Way of Water /

dabing
  19:30 Avatar: The Way of Water /

titulky
19. 12.  16:00 Milan Kundera: Od Žertu 

k Bezvýznamnosti /KINO SENIOR 
 18:00 Vánoční příběh
 20:00 Il Boemo
21. 12.  16:00 Avatar: The Way of Water/da-

bing
  19:30 Avatar: The Way of Water /

titulky
22. 12.  16:00 EOS: Pissarro: Otec impresio-

nismu
 18:00 Šílená noc
 20:00 Trojúhelník smutku
23. 12.  16:00 Avatar: The Way of Water /

dabing
  19:30 Avatar: The Way of Water /

titulky
27. 12.   16:00 Avatar: The Way of Water /

dabing
  19:30 Avatar: The Way of Water /

titulky
28. 12.   16:00 Kocour v botách: Poslední 

přání
  18:00 Doručovací služba čarodějky 

Kiki
 20:00 Vánoční příběh
29. 12.  16:00 Největší dar
  18:00 Mikulášovy patálie: Jak to celé 

začalo
  20:00 Whitney Houston: I Wanna 

Dance with Somebody

30. 12.   16:00 Kocour v botách: Poslední 
přání

 18:00 Ukradená vzducholoď
 20:00 Trojúhelník smutku

KC Klubovna 
Generála Píky, Praha 6, tel.: 739 834 056, 
rezervace, koncerty, akce: klubovna@pova-
lec.cz, www.klubovna.povalec.cz

1. 12. 19:30 První hoře, Strach by Walda /
koncert
2. 12. 19:30 Human Ketchup / koncert
3. 12. 19:30 Megaphone, The Colorblinds/ 
koncert
5. 12. 18:00 Magic:the Gathering – draft 
6. 12. 19:30 Kolektivní halucinace, Kluk z hol-
dingu/ koncert
7. 12. 20:00 Filmový klub – téma: Smysl života
8. 12. 19:30 Schrödingerova kočka, Meccave-
rius Society, Absolutně černé těleso/ koncert
9. 12. 19:30 Simulacrum/ koncert
10. 12. 19:30 Chci Pnutí / koncert
12. 12. 19:30 Lufťáci/ koncert
13. 12. 19:00 Spolek posluchačů architektury 
– Zkušenosti /přednáška
14. 12. 20:00 Filmový klub – téma: Smysl 
života
15. 12. 19:30 Votchi/ koncert
16. 12. 19:30 Mmnk, Opatův modul /koncert
17. 12. 19:30 Puss’o’liquer/ koncert
19. 12. 19:00 Improvizační představení /
divadlo
20. 12. 19:30 Develooper, Omnion/ koncert
21. 12. 19:30 Vikollejen/ koncert
29. 12. 19:30 Spoušť/ koncert

�	Kulturní programy

Velkoobjemové  kontejnery HMP
VOK bude přistaven v určeném termínu pouze na 4 hodiny v čase 16:00 – 20:00 hod. VOK je určen 
pouze pro občany  Prahy.

Do kontejneru lze odkládat:
Nábytek, koberce a  linolea, zrcadla, umyvadla, vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, auto sklo 
a kovové předměty.
Do kontejneru nelze odkládat:
Do kontejneru je zakázáno odkládat živnostenský odpad, nebezpečný odpad, bioodpad, staveb-
ní odpad, pneu matiky, elektrospotřebiče, televizory a  PC monitory, počítače, lednice, mrazáky  
a sporáky.

pondělí 5. 12. 16–20 hod.      

Patočkova x Junácká, Na Kuthence x Na Čihadle

úterý 6. 12. 16–20 hod.          

Na Ostrohu x Průhledová, Koulova x Čínská

středa 7. 12. 16–20 hod.        

Zengrova x Na Kvintusce, Šárecká x Mydlářka

čtvrtek 8. 12. 16–20 hod.       

Africká x Kamerunská, Cukrovarnická x V Průhledu



                   Kavárna Únik 
                 v Kaštanu 

                 opět otevřena!

pondělí–pátek 16–22 hodin 
sobota 14–22 hodin

Bělohorská 201/150, Praha 6
www.facebook.com/kavarnaunik

Pivo Kamenice
Vína Kosík
Pálenky Žufánek

Možnost rezervace/pronájmu 
na oslavy, firemní večírky 

či třídní srazy. 
–––––––––

––––––––––––

Chata / ChalupaChata / Chalupa
PoptávkaPoptávka

koupím chatu / chalupu 
nebo stavební pozemek 
ve středních Čechách, 
nebo v blízkosti Českých 
hor. Na stavu nezáleží, 
spíše na místě. Předem 
děkuji za nabídku.
Tel: 773 117 381

 ŽALUZIE  

ROLETY  
SÍTĚ PROTI HMYZU

 777 038 001
www.gato.cz
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Potřebujete vyklidit a nevíte jak na to? Vyklízíme a odvážíme z těchto 
míst: půdy, byty, sklepy, dvorky, zahrádky, ATD. Levně. INFORMACE  
NA TEL.: 702 410 965.  Sedm dní v týdnu.

Koupím byt v Praze 6, přímo od majitele. Tel.: 604 617 788

Nabízím IT služby, Opravy PC, instalace SW/HW. Tel: 724 042 369.

Malování, lakování, zednické práce, štukování, stěrky a sádrokarton. Se-
zonní sleva 10 %. Volejte 603 432 476.

!! Odvoz starého nábytku na skládku. Vyklízení sklepů, bytů, pozůstalostí 
atd. Naložíme a odvezeme cokoliv. Vše za rozumnou cenu. Stěhování 
všeho druhu. Volejte: 773 484 056

KOMPLETNÍ MALÍŘSKÝ SERVIS, 
 DŮRAZ NA KVALITU A ČISTOTU.

MALÍŘI POKOJŮ,
LAKOVÁNÍ RADIÁTORŮ

www.malirvpraze.cz

tel.: 775 423 227

PO NAŠÍ PRÁCI NENÍ TŘEBA
UKLÍZET.

Údržba zeleně
◆ Ořez živých plotů

◆ Prořez a kácení 
stromů

◆ Údržba zeleně
z vysokozdvižné 

plošiny
www.pvj-group.cz
info@pvj-group.cz
Tel.: 724 006 275

in
ze

rc
e

635-22_PB_inz_KNOVIZ__102x143mm_SESTKA_v2.indd   1635-22_PB_inz_KNOVIZ__102x143mm_SESTKA_v2.indd   1 06.11.2022   20:48:1706.11.2022   20:48:17

OPRAVA ŽALUZIÍ-VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK - NOVÉ ŽALUZIE-SEŘÍZE-
NÍ PLASTOVÝCH OKEN-VERTIKÁLNÍ ŽALUZIE NA LODŽIE-SÍTĚ PROTI 
HMYZU Tel:733720950 pavel.janci@email.cz

REFERENT/KA VEŘEJNÝCH ZAKÁZEK pro Oddělení veřejných zakázek 
ÚVN, Praha 6 PŘIJME IHNED na plný úvazek referenta/ku veřejných 
zakázek. Požadujeme min. SŠ vzdělání, zkušenost se zadáváním veřej-
ných zakázek, praxi v oboru min. 1. rok, pečlivost, zodpovědnost, znalost 
práce s PC, bezúhonnost. Životopisy zasílat na: kariera@uvn.cz. Více info: 
kariera.uvn.cz. 



Přímo od pěstitele

Velký výběr stromků 
23. 11. – 24. 12. 2022 včetně víkendů

denně 8 – 18 hod.

BAOBAB – péče o zeleň s.r.o.
Tel.: 224 319 917
stromky@baobab.cz

Rýznerova 3/24
ÚNĚTICE

VÁ NOČNÍ STROMK Y NEJVĚTŠÍ VÝBĚR
V PRAZE A OKOLÍ

Facebook “f ” Logo RGB / .ai Facebook “f ” Logo RGB / .ai

Baobab Vánoční stromky
w w w.baobab.cz
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Nabízíme čerstvé jehněčí maso z Ovčí farmy Zderaz, které obdržíte 
naporcované a vakuově zabalené v balíčcích podle vašeho výběru. 
Krk cca 1 kg, plec s kostí vč. kolínka cca 1-1,5 kg, hřbet cca 1-1,5 kg, 
žebírka cca 1-1,5 kg, kýta s kostí vč. kolínka cca 2 kg.

Prodej jehněčího masa

Jehňata jsou vykrmena pouze mateřským mlékem, trávou na pastvě 
a senem z našeho chemicky neošetřovaného pole. Maso je v bio 
kvalitě, naše farma je zařazena v systému ekologického zemědělství. 
Nabízíme tedy to, co jedí i naše malé děti...

Maso Vám dovezeme zdarma až domů!

A jak objednat?
  602 411 962   |   e-mail: ovcifarmazderaz@email.cz

Další informace o balení a cenách naleznete na
www.ovcifarmazderaz.cz



271 777 010
trend@trend-technologie.cz

Koněvova 1107/54
130 00, Praha 3

POSTAVÍME VÁM PLYNOVOU KOTELNU
s fotovoltaickou elektrárnou 
Vytvoříme projektovou dokumentaci a vyřídíme stavební povolení

Fotovoltaika bude bez baterií s ukládáním přebytků do zásobníku teplé vody

Provádíme rekonstrukce starších kotelen s instalací fotovoltaiky

Zajistíme provozování kotelny, včetně pravidelných servisů a revizí                                                             

Základem našeho úspěchu je Vaše spokojenost

www.trend-technologie.cz
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ANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. Malovanka/

otevřeno po–pá 10–13 14–16 h

VÝKUP KAŽDÝ DEN 
www.antiqua-apollon.cz,

www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ ČASY  
i poškozené,do r.1970. Máme zájem o dečky, 

přehozy.Veškeré hračky,pohlednice.Předměty ze 
skla. Vzduchovky, šavle, zbraně, vyznamenání. 

Gramofony, telefony,psací stroje. Porcelán-sošky, 
hrnky, kořenky. Alpaka-mísy, košíky, tácy. Mlýnky, 
fotoaparáty, globusy. Obrazy, grafiku-i poškozené. 
Hodiny, budíky, Primky-aj, barometry. Sochy-lidé, 

zvířata, Madona. Šperky–české granáty, zlaté, 
stříbrné, bižuterii.Vánoční ozdoby, Betlémy. Psací 
stůl s roletou, komoda, servírovací stolky, stojany, 
věšáky.Lampy, lustry. Předměty z Číny, Orientu.

Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí, 
i když nic nekoupíme-NIC NEPLATÍTE.

Kontakty: tel. 777 100 898, 
e-mail: sahula.martin@post.cz

inzerce

Přímý zájemce koupí dva byty v Pra-
ze a okolí. Lze i zvlášť. Na stěhování 
nespěchám. Seniory mohu nechat 
v bytě na dožití. Platba ihned.  
Tel. 608 661 664

Přijmu kadeřnici na Živnostenský list. 
Tel: 728 995 661

Zastupitelský klub ODS a KDU-ČSL
Předseda: Ing. Jiří Lála, jlala@praha6.cz, místopředsedové: Ing. Jan Dec-
ker, jdecker@praha6.cz, Ing. Bc. Simona Nesvadbová, Ph.D., ING-PAED 
IGIP, snesvadbova@praha6.cz, členové: Zdeněk Hlinský,   jhlinsky@praha6.
cz, MUDr. Marián Hošek, mhosek@praha6.cz, Ondřej Matěj Hrubeš, 
 ohrubes@praha6.cz, Ing. Václav Kožený Ph.D., MBA,   
vkozeny@praha6.cz, JUDr. Mgr. Marcel Petrásek, MBA, LLM, 
 mpetrassek@praha6.cz, Mgr. Jakub Stárek, jstarek@praha6.cz,  
JUDr. Michal Vostrý, MBA, LLM, mvostry@praha6.cz, Vladimír Šuvarina, 
vsuvarina@praha6.cz

Zastupitelský klub TOP 09
Předseda: Mgr. O. Dušek, tel.: 775 663 342, odusek@praha6.cz, místo-
předseda: Mgr. M. Baxa, mbaxa@praha6.cz, členové: Jiří Benda,   
jbenda@praha6.cz, Mgr. Jan Chabr, jan.chabr@gmail.com,
Mgr. Ondřej Kolář;  kolaro@psp.cz, Ing. arch. E. Smutná,   
esmutna@praha6.cz, MUDr. Irena Maříková, MBA, irkom@email.cz

Zastupitelský klub České pirátské strany:
Předseda: Mgr. Ondřej Vykoukal, ondrej.vykoukal@pirati.cz, 725 300 552, 
místopředsedkyně: Ing. Eva Tichá, eva.ticha@pirati.cz, 728 124 310, 
 členové: Bc. Tereza Hubáčková DiS., tereza.hubackova@pirati.cz,  
777 647 313, Mgr. Martin Suchan, martin.suchan@pirati.cz, 607 212 519, 
Mgr. Ondřej Chrást, ondrej.chrast@pirati.cz, 606 914 916, Ing. Miloš Vlach, 
milos.vlach@pirati.cz, 724 181 101, Antonín Štogr, antonin.stogr@pirati.cz, 
602 207 285

Zastupitelský klub PRAHA 6 SOBĚ
Předsedkyně: Mariana Čapková, tel. 773 737 504,  
mcapkova@praha6.cz, místopředseda: Jiří Janoušek, 607 909 192, 
 jjanousek@praha6.cz, členové: Filip Orel, 603 454 109, forel@praha6.cz, 
Štěpán Barták, 774 261 321,  sbartak@praha6.cz, Lukáš Pokorný,  
603 178 200, lpokorny@praha6.cz, Tomáš Pižl, 777 355 406,  
tpizl@praha6.cz

Zastupitelský klub STAN a Zelení
Předseda: Mgr. Jan Lacina, jlacina@praha6.cz, členové: MgA. Petr 
Prokop, pprokop@praha6.cz, PhDr. Petr Palacký, Ph.D., 603 114 577, 
 ppalacky@praha6.cz, Ing. Mgr. Oldřich Kužílek, okuzilek@praha6.cz,   
Prof. RNDr. Jan Konvalinka, CSc., jkonvalinka@praha6.cz, Bc. Barbora 
Truksová, btruksova@praha6.cz

Zastupitelský klub ANO
Předseda: Ing. Mgr. Petr Soukal, Ph.D., 731 625 057, psoukal@praha6.
cz, členové: Bc Taťána Klíčová, tklicova@praha6.cz, Bc. Tomáš Kočica, 
tkocica@praha6.cz, Ing. Arch. Martin Polách, mpolach@praha6.cz,  
JUDr. Patricie Pražáková, pprazakova@praha6.cz, Marek Tolde,   
mtolde@praha6.cz 

Nezařazení zastupitelé: 
MUDr. Martin LUKÁČ, Trikolóra+SPD, mlukac@praha6.cz
Alena Melzerová, Trikolóra+SPD, amelzerova@praha6.cz

Kontakty na zastupitele

�	Kulturní programy
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